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امــروز

امام جمعه شیراز: 

غره پای کار دینداری و حمایت 
از امت اسلامی ایستاده است

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس:مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس:

راه اندازی ناحیه تخصصی صنایع دستی راه اندازی ناحیه تخصصی صنایع دستی 
شیراز در اولویت استشیراز در اولویت است

نماینده ولی فقیه در اســتان فارس و امام جمعه شــیراز با اشاره به بیش از ۱۰۰ روز ایستادگی ملت غزه در 
برابر ظلم و جنایت های رژیم صهیونیستی، گفت: غره پای کار دینداری و حمایت از امت اسلامی و حفظ قدس 

شریف ایستاده است.
آیت الله لطف الله دژکام در خطبه های نماز جمعه این هفته شیراز ضمن بزرگداشت ۲۹ دی ماه به عنوان روز 
غزه، اظهار کرد: مقاومت مردم غزه در بیش از یکصد روز گذشته تنها برای زمین خود نیست بلکه برای حفظ 
قدس شــریف به عنوان قبله اول مسلمانان و این هدف است تا دشمنان اسلام گمان نکنند می توانند در قبال 

مسلمانان هر ظلمی بکنند و کسی در مقابل انها نایستد.
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اقدام کوتاه مدت آبفا فارس برای 
کم آبی بیرم؛ 

2حلقهچاهواردمدارمیشود
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مدیرکل آموزش و 
پرورش فارس :

مشارکت حداکثری در 
انتخابات در دستور کار 
آموزش و پرورش فارس

آموزش فرهنگ ترافیک 

به دانش آموزان شیراز

بازارچه های فروش 
نوروزی اطراف 
تخت جمشید 

سامان دهی می شوند

رحیمی مظفری مطرح کرد:

بودجه انتقال آب از 

دریا را صرف توسعه 

گلخانه ها کنیم

نماینده مردم شیراز:

شهرک های 
صنعتی شیراز 
توسعه یابند

انصاری تشریح کرد:

تلاش برای تامین اعتبارات لازم 
برای پمپاژ آب دشت بچه بازار

رسیدگی به مشکلات ۱۱واحد 
تولیدی و صنعتی استان فارس

 مدیر کل حفاظت محیط زیست
فارس مطرح کرد؛

حفظ هوای پاک 
در کنار رشد تولید 

و اشتغال در 
اولویت است
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سیزدهمین میز خدمت 
استاندار فارس ویژه 

جوانان و دانشجویان 
برگزار شد
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مصلــی نژاد گفت: ۱8 پروژه با اعتبــار ۹۰۹ میلیارد ریال و ۱6 پروژه هم به 
ارزش 738 میلیارد ریال در دهه فجر سال جاری کلنگ زنی می شود.

به گزارش تریبون امروز، علی مصلی نژاد، در سلسله نشست های روایت امید 
در جمع خبرنگاران گفت: بافت تاریخی شــیراز یک گنیجنه با ارزش است که 
امروز مدیریت شــهری و در عرصه بین المللــی  و ملی می تواند به آن افتخار 

کند.
شــهردار منطقه هشت شیراز با یادآوری این مطلب که احیا و بازآفرینی این 
بافت ارزشمند با هدف افزایش انگیزه سکونت برای ساکنین آن و تبدیل آن به 
مقصد مهم گردشــگری در دستور کار قرار گرفته است، اظهار کرد: این منطقه 

جز مناطق برتر در حوزه های عمرانی به حساب می آید.
شهردار منطقه تاریخی فرهنگی شهرداری شیراز اضافه کرد: زیباسازی، احیا، 
بدنه سازی و نورپردازی بدنه از جمله پروژه هایی است که انجام می شود و در 

حوزه زیرساختی هم فعالیت های خوبی انجام شده است.
وی افزود: ۱8 پروژه با اعتبار ۹۰۹ میلیارد ریال و ۱6 پروژه هم به ارزش 738 

میلیارد ریال در دهه فجر سال جاری کلنگ زنی می شود.
شهردار منطقه هشت شیراز افزود: مدرسه خان به عنوان یک پروژه ارزشمند 

به حســاب می آید که مرمت آن با اعتبار 7۰ میلیارد تومان به اتمام رســیده 
است و طرح مرمت آن در دهه فجر افتتاح می شود.

مصلــی نژاد اظهار کرد: طراحی میدان نقاره خانه به متراژ ۱۱ هزار مترمربع، 
را به تصویب میراث فرهنگی رساندیم که فاز ۲ آن در حال طراحی است و در 

6 ماهه سال آینده عملیات اجرای آن آغاز می شود.
وی با اشــاره به اینکه پــروژه میدان توپخانه احیا می شــود و میدان بزرگ 
شهری از میدان توپخانه تا ورودی بازار وکیل خواهیم داشت، افزود: ساماندهی 

سرویس بهداشتی مسجد وکیل را خواهیم داشت.
علیرضا اسکندری افزود: هویت شهر شیراز باید برای شهروندان و گردشگران 

معرفی شود.
عضو شــورای اسلامی شهر شیراز با اشــاره به اینکه شیراز قابلیت دارد انواع 
مدل های گردشگری را داشته باشد، افزود: این مزیت کمتر در سایر نقاط دنیا 

دیده شده است.
وی با اشاره به اینکه دستگاه های خدمات رسان پا به پای شهرداری فعالیت 
نمی کنند، یادآور شــد: از نتایج پروژه های گردشــگری که در شهر ایجاد می 

شود، همه مردم شهر متنفع می شوند.

18 پروژه با اعتبار 909 میلیارد ریال در دهه 
موسی احمدیفجر در منطقه هشت شیراز افتتاح می شود

اگرچــه مجلس بــا تصویب قوانین مترقی تمام هــم و غم خود را بر رفع 
مشکلات اقتصادی مردم گذاشــته اما متاسفانه این قوانین به درستی اجرا 

نشدند.
اگرچه مجلس قوانین بســیار خوبی را در حوزه مسکن، خودرو و معیشت 
مردم تصویب کرده است و تمام هم و غم خود را بر رفع مشکلات اقتصادی 
مردم گذاشــت اما متاسفانه این قوانین توسط دولت به درستی اجرا نشدند 
و همین مســئله وضعیت معیشت مردم را با مشــکلات بیشتری رو به رو 

کرده است. 
هرچنــد آمریکا به طور دائم به دنبال وارد کردن لطمه به پیکره اقتصادی 
و سیاسی ایران است اما مردان سیاست مدار ما نیز باید با زیرکی برنامه های 

شوم آن ها را خنثی کنند تا بتوان وضعیت معیشتی مردم را سامان داد.   
اســتفاده از ظرفیت کشورهای همسایه برای اصلاح امور اقتصادی مسئله 

مهم دیگری است که باید به آن توجه کرد.
ایران با دارا بودن معادن کم نظیــر و وجود مرزهای جغرافیایی با حداقل 
۱6 کشور و ارتباط با دریای آزاد باید در شرایط اقتصادی بهتری قرار داشته 
باشد، چراکه هر یک از این ویژگی ها فرصتی برای ایجاد قدرت و تولید ثروت 
به شــمار می آیند اما مهمترین مولفه برای اســتفاده از این فرصت ها، توان 

مدیریتی بالا و درک و فهم درست از ظرفیت های کشور است.

تذکربهدولت

شــهردار منطقه 6 شیراز گفت: هشــت پروژه قابل افتتاح به ارزش 
یک هــزار و 77۰ میلیارد تومان و پنج پــروژه به ارزش یک هزار و 
33۰ میلیارد تومان در مجموع ۱3 پروژه به ارزش ســه هزار میلیارد 

تومان کلنگ زنی و یا افتتاح می شود.
بــه گزارش تریبــون امروز، مهندس مســعود قادری، در سلســله 
نشســت های روایت امید، در جمع خبرنگاران گفت: هشــت پروژه 
قابــل افتتاح به ارزش یک هزار و 77۰ میلیارد تومان و پنج پروژه به 
ارزش یک هزار و 33۰ میلیارد تومان در مجموع ۱3 پروژه به ارزش 

ســه هزار میلیارد تومان کلنگ زنی و یا افتتاح می شود.
شــهردار منطقه 6 شــیراز با اشــاره به اینکه باغ پرندگان و موزه 
ســنگ در ۱۰ هکتار کلنگ زنی می شود، افزود: پل طبیعت در حال 
مطالعه و طراحی اســت که از پیاده راه استاد شجریان آغاز می شود 

و در کنار باغ پرندگان به ســرانجام می رسد.
وی اضافه کرد: افتتاح ســاختمان مدیریت بحــران، عملیات لوله 
گذاری کوچه ششــم خیابان تاکســتان، ساماندهی آب های سطحی 
جوادیه، لوله گذاری گلدشت معالی آباد، احداث پارک فرهنگ شهر، 
بوســتان آفتاب شــرقی و  اصلاح هندسی ســه راه قدوسی از جمله 

پروژه های قابل افتتاح در دهه فجر است.
قادری گفت: مسیر دوچرخه سواری کوهستان، سالن ورزشی ویژه 

بانوان، پیاده راه ســازی و مناســب ســازی بلوار شــاهد و تملک و 
تعریض محدوده مســجد شهید دســتغیب معالی آباد از جمله پروژه 

های قابل کلنگ زنی است.
مســعود زارعی، هم در این مراسم گفت: منطقه 6 میزان ۲ هزار و 

5۰۰ هکتار مســاحت دارد که 85۰ هکتار آن باغ است.
عضو شــورای اسلامی شــهر شــیراز با طرح این پرسش تشخیص 
ســاخت و سازهای غیرمجاز در بخش باغات بر عهده کیست؟، گفت: 
تشــخیص مقدمه بر اجراســت و لازم اســت و باغات هم یک مکان 
شــخصی است و این موضوع تشــخیص را مورد بررسی قرار خواهیم 

داد.
وی با اشاره به اینکه ۱7 کیلومتر کمربندی در منطقه 6 واقع شده 
اســت، اظهار کرد: باغ، حریم و کمربندی باعث تمایز این منطقه از 
ســایر مناطق شــده اســت و هر کدام این موضوعات باید به صورت 

مجزا مورد بررسی قرار گیرد.
عضو شــورای اسلامی شهر شــیراز و ناظر شورا در منطقه 6 شیراز 
افزود: هشــت پروژه سرمایه گذاری در این منطقه وجود دارد که به 
تصویب کمیســیون مربوطه رسیده اســت که ۲ مورد در حال انجام 
است و از شهردار منطقه خواستم کارگروه سرمایه گذاری در منطقه 

شــکل گیرد و کارگروه تشکیل شده و دبیر مشخص دارد.

13 پروژه به ارزش سه هزار میلیارد تومان در 
سطح منطقه 6 افتتاح و یا کلنگ زنی می شود

خشایار نادی
شــرکت های هواپیمایی در کشــور ما از سال های گذشــته به دلیل عدم مدیریت 
صحیح ، ناکارآمدی، نبود سیســتم بروز و با کیفیت، نبود ارتباط مؤثر با شرکت های 
معتبر هوایی دنیا، عدم سرمایه گذاری در بخش تحقیقات و آموزش نیروهای با دانش، 

نبود در آمد زایی مکفی و غیره دچار برخی چالش ها و مشکلات شده اند.
یکی از مشکلاتی که خیلی مشهور و معروف است کمبود، فرسودگی، تحریم ناوگان 
و قطعات می باشد. این موضوع باعث شده است شرکت های هوایی هر نوع هواپیمایی 
که امکان خریدشــان در بازار وجود دارد به سراغش بروند و بخرند. این موضوع باعث 
شده است تنوع ناوگان افزایش پیدا کند و این روند قطعا هزینه شرکت ها را به مراتب 
افزایش داده اســت. چون برای هر نوع هواپیمای جدید که وارد سیســتم می شــود 
نیازمند خلبان جدید، نیروی فنی جدید، انبار جدید، استاک جدید که بسیار هزینه زا 
اســت، می باشد. این کار باعث می شود هزینه های شرکت های هواپیمایی به مراتب 
افزایش پیدا کند و شــرکت های هواپیمایی را دچار چالشــها و مشکلات اقتصادی و 

مالی فراوانی بکند.
معضل بعدی کاهش جدی در آمد و منابع درآمدی اســت. از یک طرف ما منابع در 
آمدی شــرکت ها را فقط به فروش بلیط، بار و نظیــر اینها اختصاص دادیم. از طرفی 
دیگر هزینه ها در داخل کشــور متورم شده اســت یعنی هزینه ها افزایش پیدا کرده 
اســت و ما شاهد کاهش درآمدها هســتیم. به نظر می آید علاوه بر فروش بار و بلیط 
مسافر و نظایر آن، پلت فرم های متعدد دیگری هستند که امکان کار روی آنها وجود 
دارد و باعث می شود تأثیر تحریم و فرسودگی ناوگان در آن کمتر باشد. مثل کترینگ 
که می تواند منبع در آمد خوبی باشــد.و یــا خدمات هندلینگ  و فرودگاهی که باعث  
ایجاد منبع درآمدی خوبی می شــوند. اگر امکانات لازم در اختیار کترینگ فرودگاهی 
و خدماتــی قرار بگیرد می تواند در آمد زایی آنها افزایش پیدا کند. همچنین خدمات 
فنی و مهندســی هم می توانند منبع در آمد خوبی باشند. علاوه بر فروش بار مسافر، 
پلت فرم های زیادی هست که با تقویتشون در درون و ارایه تسهیلات توسط آنها می 

تواند منشأ در آمد و خیر و برکت شوند.
با محدویت هایی که ناشی از تحریمی که منجر به ایجاد نقصان در زیر ساخت های 
اجرایی شده است، مانند تهیه، نصب و بروز رسانی نرم رسانی نرم افزار های مورد نیاز 
مثــل فروش بلیط، بار، قرار داد های بین المللی نظیــر قرار داد های فرودگاهی، قرار 
داد های کد شــرینگ، قرار داد های کترینک، خدمات فنی و مهندســی که به خاطر 
محدویت های ناشی از تحریم ها باعث نقصان شده و مشکلاتی را ایجاد کرده است. به 
عبارت دیگر ما از نظر نرم افزاری هم با این صنعت فاصله پیدا کرده ایم و بروز نیستیم.
بــه خاطر صرفه جویی ها از تربیت نیروی انســانی کار آمــد، متخصص و مجرب، 
برگزاری دوره های آموزشــی، اعزام کارکنان به شعب دیگر و سایر حوزه ها، از رشد و 
شــکوفایی بخش منابع انسانی جلوگیری شده است و این نقصان به بدلیل عدم توجه 

جدی در گذشته عمیق تر هم شده است.
از سال های گذشــته و بالاخص از ابتدای برنامه توسعه پنجم، عدم هماهنگی نرخ 
رشــد تورم با نرخ رشــد در آمد شــرکت های هوایی و نرخ هزینه ها هم خوانی و هم 
راستایی نداشته است. طبق آخرین آمار سال های گذشته نرخ رشد هزینه ها نزدیک 
به 5۴٪ بیشــتر از نرخ رشــد در آمد شــرکت های هوایی بوده است. این آمار مربوط 
به آخر برنامه پنج ســاله چهارم می باشــد. با بررســی دقیق تر متوجه می شویم که 
رشد هزینه شــرکت های هواپیمایی با سرعت بیشتری نسبت به افزایش قیمت بلیط 
یا خدمات آنها افزایش پیدا کرده اســت و در آمد ها به آن ســرعت رشــد پیدا نکرده 
است. این تفاوت رشد باعث بروز مشکلاتی جدی برای اقتصاد شرکت های هواپیمایی 

شده است.
از ســال های گذشته ساختار سازمانی شــرکت های هوایی ما با شرایط روز دنیا و 
ســایر کشورها تطابق پیدا نکرده اســت و از انعطاف پذیری و چابکی خوبی برخوردار 
نبوده اســت. برای همین است در تعاملاتش با شرکت های کوچک و بزرگ داخلی و 
خارجی دچار مشــکل شده است. با بررسی برخی از شرکت های هوایی روی منحنی 
عمر ســازمانی به این نتیجه می رســیم که آنها در مرحله پیری قرار دارند و شاخص 

های پیری در شرکت های هوایی مشهود می باشد.
در ســالیان گذشته تصمیم گیری هایی که در سطح شرکت های هواپیمایی صورت 
می گرفته است، غالبا بر مبنای مشکلات روزمره بوده است. بعضی از مشکلات نیازمند 
روشــی استراتژیک است تا حل شوند یعنی با طراحی راه حلی استراتژیک و بر اساس 
مطالعــات دقیق و بنیادین طی یک یا چند دوره می توان عوارض آن مشــکلات را به 
حداقل رساند.دســت و پنجه نرم کردن مدیران با معضلات و مشــکلات روزمره قطعا 
توان آنها را کاهش می دهد و باعث می شود از برنامه های استراتژیک بلند مدت عقب 
بیفتند. این روند باعث می شــود که مشکلات دیگری مرتب بوجود بیایند و آنها را هر 

روز درگیر خود کند و با انباشت مشکلات مواجهه گردند.

سرمقاله

مشکلاتصنعتهوایی
یادداشت

احمد مرادی
جلوگیری از ســوداگری در بازارهای خودرو و مســکن را ازجمله 

راهکارهای مقابله با تورم و بهبود وضعیت معیشت مردم دانست.
تــورم علاوه بر اینکه کاهش قــدرت خرید خانوارهــا را به دنبال 
دارد با ایجاد بی ثباتی، مشــکلات اقتصادی بســیاری ایجاد می کند 
و حتی افزایش مســتمر قیمت ها ســبب کاهش اعتماد  جامعه به 
سیاســتگذاران اقتصادی می شود و این مســاله تبعات اجتماعی به 

دنبال خواهد داشت.
یکی از شــیوه های مهار تورم اتخاذ تدابیر مناســب در راســتای 
انضبــاط پولی و ممانعــت از افزایش غیرمنطقــی متغیرهای پولی 

متناسب با هدفگذاری تورمی است.
توسعه بازارهای مالی و محدود ساختن فعالیت های غیرتولیدی و 
ســوداگری به ویژه در بازارهای همچون خودرو، مسکن و مواد اولیه 
مورد نیــاز بنگاه های تولیدی، از طریق اخــذ مالیات  از درآمدهای 
حاصلِ این فعالیت ها و تشــویق جریان نقدینگی فعال از این بازارها 
به بازار ســرمایه و فعالیت های مولد می توانــد راهکار دیگری برای 

کنترل تورم باشد.
رفع ناتــرازی بودجه، کنترل خلق پول توســط بانک ها، مدیریت 
هزینه های جاری، تسهیل فضای کسب و کار، مقابله با فرار مالیاتی، 
اجــرای خصوصی ســازی واقعی، فاصلــه گرفتــن از قیمت گذاری 
دســتوری، اخذ مالیات از سفته بازی و جذب سرمایه گذاری خارجی 
از راهکار های اصلی و مهم مهار تورم و رشــد تولید به شمار می آیند 

که دولت باید در دستور کار خود قرار دهد.

راهکارهایمقابلهباتورم
یادداشت
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نماینده ولی فقیه در اســتان فارس و امام جمعه شــیراز 
با اشــاره به بیش از ۱۰۰ روز ایستادگی ملت غزه در برابر 
ظلم و جنایت های رژیم صهیونیســتی، گفت: غره پای کار 
دینداری و حمایت از امت اســلامی و حفظ قدس شریف 

است. ایستاده 
بــه گزارش ایرنا، آیت الله لطــف الله دژکام در خطبه های 
نماز جمعه این هفته شــیراز ضمن بزرگداشت ۲۹ دی ماه 
بــه عنوان روز غزه، اظهار کرد: مقاومت مردم غزه در بیش 
از یکصد روز گذشــته تنها برای زمین خود نیســت بلکه 
برای حفظ قدس شــریف به عنوان قبله اول مســلمانان و 
این هدف است تا دشمنان اســلام گمان نکنند می توانند 
در قبال مســلمانان هر ظلمی بکنند و کسی در مقابل انها 

نایستد.
وی افزود: ملت غزه بیش از یکصد روز اســت که طوفان 
در خانــه دشــمن انداخته و پایــداری می کننــد، مردم 
بی دفاع زیر بمباران هســتند اما دست از آرمان های خود 

برنداشته اند و می گویند "قدس باید آزاد شود".
نماینده ولی فقیه در فارس به نقل از اســماعیل هنیه در 
گفــت وگو با وزیر و مســئولان وزارت امور خارجه ایران، 
گفت: غزه پای کار اســلام و مقاومت خود ایستاده است و 

برای خیلی بیش از این نیز آمادگی دارد.
ایــت الله دژکام اضافــه کرد: رهبــر مقاومت حماس در 
پاســخ به این ســوال که با چه روحیــه و جرئتی اقدام به 
طوفان الاقصی کردید، گفته پاســخ این ســوال را باید به 
همــه داد، غیر از ملت ایران؛ چرا کــه ما این روحیه را از 
مکتب امام حســین )ع( یاد گرفتیم که شما به ما معرفی 
کرده اید، شــهدای غزه دنباله راه شهدای شما و نوع عمل 

و کردار آنها هستند.
امــام جمعه شــیراز مقاومت ملت غزه را درســی بزرگ 
برای همگان دانست و اذعان کرد: مردم این باریکه روحیه 
مقاومت خود را زیر بمباران ســنگین رژیم صهیونیســتی 
حفــظ کرده اند، در حالی که امروز برخــی مردم با اندک 
ســرد و گرمی و ناملایمت های از زندگی ناامید می شوند و 

حتی دست به خودکشی می زنند.

وی تاکیــد کرد: ما ملت ایران نیز فریــاد می زنیم که تا 
آخرین سنگر ایســتادگی مردم غزه، دست از حمایت آنها 

داریم. برنمی 
ابعاد ســنتی فرهنگ ایران اســلامی در قبال خانواده و 

فرزندآوری به روز و معرفی شود
ایت الله دژکام در بخشی دیگری از خطبه های امروز نماز 
جمعه شــیراز، ضمن تبریک ولادت امام محمد تقی )ع( در 
روز دوشنبه و ۱3 رجب مصادف با ولادت حضرت علی)ع( 
و روز پــدر، گفت: حضرت مولی الموحدین آمد تا توحید را 
چنانکه بشــر باید بفهمد آموزش دهد و آزادکننده بشریت 

از قید بندگی غیرخدا است.
امام جمعه شیراز با برشمردن فواید فرزندآوری و ازدواج 
جوانان، تاکید کرد: فرهنگ ایرانی و اسلامی ما ارزش های 

والای خانــواده و فرزندآوری دارد که بایــد برای زندگی 
امــروز نیز بازتعریف و معرفی شــود چرا که تمدن مخالف 

در حال فعالیت فرهنگی علیه آن است.
او دربــاره ایام البیض رجب و برپایــی اعتکاف نیز گفت: 
اعتکاف از نظر عملکرد مذهبی به نوعی نظیر حج اســت، 
معتکف نیز مانند حاجی سه روز مهمان خدا است و همان 
مواردی که فــرد محرم از آن پرهیــز می کند، را احتیاط 

می کند.
ایت الله دژکام با بیان اینکه بیشتر مساجد شیراز شرایط 
برگــزاری اعتکاف را دارند، اظهار کــرد: هر کس که توان 
آن را دارد، معتکف شود و حضور در این مراسم معنوی را 
تجربه کند چرا کــه تجربه های خوبی برای زندگی با خود 

دارد؛ اعتکاف تمرین ســبکبالی و سبکباری است.

امام جمعه شیراز: 

غره پای کار دینداری و حمایت از امت اسلامی ایستاده است

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
شیراز از آموزش مستمر فرهنگ ترافیک 
و  پیش دبستانی  مقاطع  دانش آموزان  به 

ابتدایی کلانشهر شیراز خبر داد.
هادی شه دوســت شــیرازی بــا بیان 
اینکــه زنگ آموزش فرهنگ ترافیک در 
مدارس کلانشهر شیراز هم زمان با هفته 
حمل و نقل در سال ۱۴۰۱ با همکاری 

فارس  استان  آموزش وپرورش  کل  اداره 
نواخته شــد، اظهار کــرد: این طرح در 
سال گذشــته و همزمان با هفته حمل 
و نقل با آموزش 5۰۰ مدرســه آغاز و تا 
پایان ســال تحصیلی ۱۴۰۲ در تمامی 
مدارس مقاطع پیش دبستانی و ابتدایی 
دخترانه و پســرانه به صورت مســتمر 

ادامه خواهد داشت.

او با اشــاره به اینکه مفاهیم آموزشی 
ترافیک به زبان هنر و به شــکل ســاده 
از طریق هنرمندان شــیرازی به دانش 
آمــوزان منتقل می شــود، تصریح کرد: 
آموزش ها به طور مســتمر و بر اســاس 
سرفصل های مشخص شامل اصول عبور 
ایمن از خیابان در روز و شــب، فرهنگ 
اســتفاده از حمل ونقل عمومی، مفاهیم 
مقررات  و  قوانیــن  و  راهنمایی  چــراغ 
راهنمایی و رانندگی به زبان طنز و هنر 

برای دانش آموزان تشریح می گردد.
اثربخشی  رمز  شــیراز  شهردار  معاون 
آموزش ها را استمرار عنوان و خاطرنشان 
کــرد: تکرار و اســتمرار آمــوزش ویژه 
دانــش آموزان و ســایر اقشــار جامعه 
فضای  ترافیــک،  پارک های  طریــق  از 
مجازی، صداوســیما، به صورت چهره به 
چهره و اقلام کمک آموزشی برنامه ریزی 
و در دستور کار این مجموعه قرار دارد.

شــه دوســت شــیرازی همچنین در 
ترافیکی  فرهنگ ســازی  خصوص حوزه 
یــادآور شــد: دراین بــاره، هــم بحث 
تشــکیل کمپیــن »قــرار مهرماهی« و 
همچنیــن تبلیغات محیطــی از ابتدای 
انجام گرفت؛ به طورکلی  ســال تحصیلی 
رانندگان را نسبت به تردد عابران پیاده 

و خصوصاً دانش آمــوزان و عدم تجمع 
در ورودی و خروجی هــای مدارس در 
سطح شیراز حساس تر از قبل کرده ایم.

او گفت: ایــن کمپین بــا عنوان قرار 
مهرماهــی، قراری اســت کــه معاونت 
حمل ونقل و ترافیــک با دانش آموزان، 
رانندگان و والدین می گذارد برنامه ریزی 

و تدوین شد.
شه دوست شیرازی تصریح کرد: علاوه 
بــر اهمیت و تــلاش مســتمر معاونت 
حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز 
در بحــث آموزش فرهنــگ ترافیک به 
دانش آموزان، ایمن سازی و ساماندهی 
معابر و فضا هــای منتهی به مدارس نیز 
قرار  این مجموعه  اولویت های کاری  در 

دارد.
ترافیــک  و  نقــل  و  معــاون حمــل 
شــهرداری شــیراز فرهنگ ترافیک هر 
جامعه را یکی از نمود های رفتاری افراد 
در استفاده از فضا های متعلق به عبور و 
مرور آن جامعه دانست و عنوان کرد: با 
توجه به نقش مهم دانش آموزان آینده 
ساز در جامعه و با هدف نهادینه سازی 
فرهنگ و قوانین ترافیکی، مســیر خود 
را در آموزش هرچه بیشتر آینده سازان 

جامعه ادامه خواهیم داد.

آموزش فرهنگ ترافیک به دانش آموزان شیراز

حرکت چرخ تولید در 

شهرک های صنعتی فارس؛

 گره گشایی از مشکلات 

۱۲۹ واحدتولیدی

از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۴ نشست کمیته تسهیل و رفع 
موانع تولید در شــرکت شهرک های صنعتی استان فارس برگزار 
و در این نشســت ها به مسائل و مشکلات ۱۲۹ واحد تولیدی و 

صنعتی رسیدگی شده است.
به گزارش ایرنا، یکی از مهمترین رویکردهای دولت ســیزدهم 
برای احیــای واحدهای تولیدی و حمایــت از فعالان اقتصادی 
برگــزاری مســتمر کارگــروه تســهیل و رفع موانــع تولید در 

استان های مختلف کشور است.
نشســت های مربوط به ایــن کارگروه در فــارس هر هفته در 
روزهای سه شــنبه به ریاست اســتاندار فارس و دبیری مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت اســتان و با هدف تســریع در رسیدگی 
به مشــکلات ســرمایه گذاران، توسعه و رونق کســب و کارها و 
افزایش اشــتغالزایی تشــکیل می شود؛نشست هایی که از ابتدای 
ســال جاری تاکنون منجر به رفع مشکلات یک هزار و 78 واحد 

تولیدی شده است.
تشــکیل این نشست ها در استان فارس محدود به استانداری 

نمی شود بلکه کارگروه یاد شده در شهرک های صنعتی نیز برای 
رســیدگی به موضوعات و مشکلات ســرمایه گذاران و متقاضیان 
ســرمایه گذاری در داخل شــهرک ها و نواحی صنعتــی و ارائه 

خدمات کارشناسی برگزار می شود.
در حقیقت صنعتگران مستقر در شــهرک های صنعتی استان 
که متقاضی طرح مشــکلات در نشســت کارگروه تسهیل و رفع 
موانــع تولید هســتند می توانند بــا مراجعه بــه معاونت صنایع 

کوچک نسبت به تکمیل فرم مربوط اقدام کنند.
ارایه پیشــنهاد اصــلاح قوانین، مقررات، ضوابــط و رویه های 
مرتبط با تولید و خدمات در زمینه های تســهیل امور ســرمایه 
گذاری، بررسی و اتخاذ تصمیم در خصوص حل و فصل مشکلات 
واحدهای صنعتی به منظور اســتمرار و ارتقا تولید و اشــتغال، 
بررســی و تصمیم گیــری درخصوص رفع مشــکلات واحدها و 
طرح های صنعتــی وانعکاس موارد تصمیم گیری خارج از حیطه 
وظایف سازمان به ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور، بخشی 

از وظایف این کارگروه است.
از ابتدای ســال جاری تاکنون ۱۴نشست کمیته تسهیل و رفع 
موانع تولید در شرکت شهرکهای صنعتی فارس برگزار و در این 
جنشســت ها به مسائل و مشکلات ۱۲۹واحد تولیدی و صنعتی 

رسیدگی شده است.
اخیــراً نیز چهاردهمین نشســت کمیته تســهیل و رفع موانع 
تولید شــرکت شهرکهای صنعتی فارس در سال ۱۴۰۲ برگزار و 

به مشکلات ۱۱ فعال صنعتی تولیدی رسیدگی شد.
در این نشســت مشــکلات صنعتگــران در حوزه های مختلف 
ساخت وساز، دریافت پایان کار، تجمیع و تفکیک، اقساط معوقه، 

صدور جواز ســاخت، درخواســت تجمیع، ترهین اسناد و تغییر 
کاربری بررسی و رسیدگی شد.

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس در این نشست 
بر اهتمــام ویژه به منظور رفع مســائل و مشــکلات واحدهای 
صنعتــی و تولیدی با هدف دســتیابی به رُشــد تولیــد و ایجاد 
اشــتغال پایدار خبرداد و گفت: از تمام ظرفیت های قانونی برای 

کمک به صنعتگران استفاده می کنیم.
ســید مسعود عظیمی افزود: بخشــی از مشکلات صنعتگران و 
تولیدکنندگان در ارتباط با ســایر دســتگاه های اجرایی است و 

همگرایی بین مدیران دولتی و بخش خصوصی ضرورت دارد.

مدیرکل آموزش و پرورش فارس :

مشارکتحداکثریدرانتخاباتدردستورکار
آموزشوپرورشفارس

مدیرکل آموزش و پرورش فارس، تقویت مشــارکت حداکثری را 
یکی از اصلی ترین ماموریت ها در انتخابات پیش رو برشمرد.

محمدخلیل عســکری در اولین نشست شــورای اندیشه ورزِ این 
اداره کل بــا موضوع مشــارکت حداکثری در انتخابــات پیش رو، با 
اشاره به فرمایشات رهبر معظم انقلاب در خصوص اهمیت انتخابات، 
اظهارکرد: مشــارکت قوی، رقابت واقعی، سلامت انتخابات و امنیت 
انتخابات، چهار نکته ای اســت که رهبــر معظم انقلاب بر آن تاکید 

دارند.
او افزود: در راستای تقویت مشــارکت حداکثری خصوصا در بین 
معلمان، دانش آموزان و اولیای آنها، هیئت اندیشــه ورز در اداره کل 

آموزش و پرورش فارس تشکیل شده است.
عســکری تصریح کرد: برنامه هایی کــه در این هیات در خصوص 
زمینه ســازی مشــارکت حداکثری ارائه می شــود، باید منسجم و 

بی نقص باشد.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس با اشــاره به اصل مدرسه محوری 
اظهار کرد: دستورالعمل تشکیل این هیات در سطح ادارات اموزش 

و پرورش و مدارس سراســر استان نیز به زودی ارسال خواهد شد.
او با اشــاره به اهمیت برگزاری مناظرات دانش آموزی در مدارس 
گفت: با توجه به گستردگی آموزش و پرورش در اجرای برنامه های 

پیش رو، نیازمند ایجاد ساختاری منسجم هستیم.
مدیرکل آموزش و پــرورش فارس، تقویت مشــارکت حداکثری 
را یکــی از اصلی ترین ماموریت ها در انتخابات پیش رو برشــمرد و 
خاطرنشان کرد: تلاش خواهیم کرد در راستای کمک به برگزاری با 

شکوه تر انتخابات، همه امکانات لازم را فراهم کنیم.
او ادامــه داد: نباید اجازه دهیم هیچ چیزی ما را از اهداف انقلاب 
دلســرد کند تا ان شاءالله این انقلاب به انقلاب حضرت مهدی عجل 

الله تعالی فرجه الشریف متصل شود.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس با اشــاره به لزوم استفاده از همه 
ظرفیت ها در تقویت و افزایش مشــارکت گفت: از تمام ظرفیت های 
دانش آموزی و خانواده ها در خصوص مشــارکت حداکثری استفاده 

شود.
او اضافــه کرد: باید از دهه فجر بــه عنوان یک فرصت در موضوع 
اهمیت انتخابات اســتفاده و به عنوان یــک موضوع مهم به ان نگاه 
شــود. بهره مندی از ظرفیت بی بدیل رســانه و فضای مجازی یکی 
از بهترین راهکار ها در این زمینه اســت و دســتاورد های آموزش و 
پرورش در مســیر تحول باید به نمایش عموم خصوصا دانش آموزان 

و معلمان گذاشته شود.
در این جلسه راهکار هایی در راستای مشارکت حداکثری مردم در 
انتخابات ارائه شد که از جمله می توان به مواردی همچون؛ گفتگو با 
فرهنگیان و دانش آموزان در خصوص اهمیت مشــارکت حداکثری 
در انتخابات، رفع شبهات دانش آموزی، راه اندازی پویش های متعدد، 
اســتفاده از ظرفیت معلمان و دانش آموزان با انگیزه در بحث اجرای 
انتخابــات، برنامه ریزی در خصوص مشــارکت حداکثری در فضای 
مجازی، برگزاری جشــن تکلیف سیاســی ویژه رای اولی ها، انتشار 

سرود های حماسی و تولید آثار هنری اشاره کرد.

معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی مطرح کرد؛

کاهشخسارتخشکسالیباانتقالآب
بهزمینکشاورز

معــاون آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی گفــت: انتقال آب به 
زمین کشــاورزان، راهکاری برای رفع چالش تغییر اقلیم و تفاوت در 

پراکنش بارش ها در امسال است.
صفدر نیازی شــهرکی معاون آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی 
در ســفر به اســتان فارس و بازدید از قنوات و کانال های انتقال آب 
شهرســتان های بوانــات و خرمبید، گفت: باید بــا تبدیل کانال های 
انتقــال آب خاکی به بتنــی و مرمت و لایروبی قنــوات و همچنین 
ســاخت استخر ذخیره آب، خسارت وارده به کشاورزان را به حداقل 

برسانیم.
او افزود: با وجــود منابع اعتباری و قراردادی کــه با قرارگاه امام 
حســن مجتبی )ع( منعقد شــده بحث انتقال آب با لوله و مرمت و 

لایروبی قنوات در دستور این معاونت قرار دارد.
این مقام مســئول با بیان اینکه تصمیمــات خوبی در زمینه تولید 
ملی و در بحث شــبکه های آبیاری اتخاذ شده، تصریح کرد: علاوه بر 
تخصیص اعتبار 3۰ میلیارد تومانی به اســتان فارس، مقرر شــد این 

اعتبار ۲۰ درصد دیگر نیز افزایش یابد.
او، به تصویــب اعتبار ۲8 میلیارد تومانــی از ردیف ملی در بحث 
قنوات اســتان فارس اشــاره کرد و افزود: تاکنون حدود 6 میلیارد 
تومان از این مبلغ پرداخت شــده و امیدواریم از این طریق مشــکل 

قنوات استان فارس حل شود.
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مدیر کل حفاظت محیط زیست فارس 
گفــت: حفظ هوای پاک در کنار رشــد 
تولید و اشتغال در استان اولویت مهمی 
برای همه کســانی اســت کــه دغدغه 

پایدار دارند. توسعه 

در اولین روز هفته هوای پاک که از ۲6 
دی ماه آغاز شده و تا ۲ بهمن ماه ادامه 
دارد، عطا پورشــیرزاد در برنامه بازدید 
از کارخانه کربنات ســدیم شهرســتان 
فیروزآباد با بیان اینکه سالم بودن هوای 

شــیراز و دیگر شــهرهای فارس با هم 
تداوم  و  شــهروندان، صنعتگران  افزایی 
نظارت ها به دســت آمده اســت، افزود: 
بایــد حتی در برابر یــک واحد آلودگی 
صنعتی هم حســاس باشیم. این موضوع 
به نفــع مردم و صنعــت و آحاد جامعه 
اســت که در یک جامعه پاک و با نشاط 

کنند. زندگی 
مدیــر کل حفاظــت محیط زیســت 
فــارس، حفــظ منابــع را هــم یکی از 
اولویت هــای پیش رو دانســت و گفت: 
مســئولیت اجتماعــی ایجــاب می کند 
که از منابع موجود در اســتان حفاظت 
کنیــم. آب و خاک و اقلیم و هوای پاک 
نعمتی خدادادی اســت که اگر در حفظ 
آن کوتاهی شــود قطعا نسل های آینده 

را نخواهند بخشید. ما 
پورشــیرزاد ادامه داد: اصل 5۰ قانون 
اساسی این مســئولیت را به عهده آحاد 
جامعه گذاشــته اســت و هیچ تفکیک 
جمعیتی قایل نشــده بنا بــر این آحاد 

جامعه باید مســئولیت خود را در برابر 
بر عهده بگیرند. حفظ محیط زیست 

مدیر کل حفاظت محیط زیست فارس 
ادامه داد: شعار روز هوای پاک از طرف 
ســازمان حفاظت محیط زیست »هوای 
پاک، مسئول پاسخگو، شهروند مسئول« 
نامگذاری شــده است، در راستای شعار 
مذکور و بــه منظور بالا بــردن آگاهی 
افراد جامعه دربــاره اثرات آلودگی هوا، 
اطلاع رســانی و ارائــه توصیه های لازم 
در مواجه با شــرایط ناسالم آلودگی هوا 
و بــا هدف جلب مشــارکت عموم مردم 

ضروری است.
به گزارش روابط عمومی و امور رسانه 
فارس،   اداره کل حفاظت محیط زیست 
شهرســتان  ســدیم  کربنات  کارخانــه 
منظور  به  شایسته ای  اقدامات  فیروزآباد 
سالم سازی هوا و حفاظت از هوای پاک 
انجام داده و در بسیاری از این اقدامات 
تندیس هــا و لوح تقدیــر دریافت کرده 

است.

در پــی انتشــار خبــری در شــبکه های 
اجتماعی مبنی بر افُت فشــار یک هفته ای 
آب بیرم،مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
فــارس از این منطقه بازدیــد و اعلام کرد: 
بهره بــرداری از ۲حلقه چاه به عنوان راهکار 
کوتاه مدت آبفا فارس برای رفع کم آبی در 

شهر بیرم است.
به گزارش ایرنا،در پی افُت ناگهانی سطح 
آب چاه های آب شرب شهر بیرم مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب فارس به اتفاق جمعی 
به شهرستان لارستان  از مســئولان محلی 
ســفر کرد و در بازدیــدی میدانی چاه ها و 
تأسیســات آبرسانی و همچنین وضعیت آب 
شرب این منطقه را مورد بررسی قرار دارد.

فارس  آبفا  علی جان صادق پور مدیرعامل 
در این بازدید از آغاز تجهیز و برق رسانی به 
یک حلقه چاه و کف شــکنی یک حلقه چاه 
دیگر به منظور رفع مشــکل کم آبی در این 
شــهر خبر داد و گفت: تجهیز و برق رسانی 
به یک حلقه چاه جدیدالحفر و کف شــکنی 
یک حلقــه چاه دیگر طــی هفته های آتی، 
مشکل کوتاه مدت کم آبی درشهر بیرم را تا 

حدود زیادی مرتفع می کند.
مدیرعامــل آبفا فــارس به بیــان برخی 
اقدامــات میان مدت و بلند مدت شــرکت 
آبفا بــه منظور بهبود وضعیت آبرســانی به 
مردم در بخــش بیرم پرداخت و افزود: طی 
بررســی ها و جلسات کارشناسی  مطالعات، 
که طی ســالیان اخیر در وزارت نیرو انجام 
شــده، اولویت های تأمین آب شرب جنوب 
اســتان فارس از جمله شهرستان لارستان 
و بخش هــای تابعه مورد بحث و تبادل نظر 

قرار گرفته است.
وی اضافه کرد: پروژه تأمین آب شــرب از 
دریا یک راهکار بلند مدت به منظور تأمین 
آب شرب تعدادی از شــهرها و روستاهای 

استان است که تأمین آب شرب بخش بیرم 
از ایــن خط انتقــال نیز در حــال پیگیری 

است.
صادق پــور ادامــه داد: تأمین آب شــرب 
مردم بخش بیرم از طریق آب شیرین کن با 
سرمایه گذاری بخش خصوصی نیز به عنوان 
طــرح بلندمدت در دســت اقدام اســت و 
گزینه دیگر ارتقا سامانه موجود خط انتقال 
آب لارستان از سد سلمان فارسی است که 

این گزینه نیز در حال پیگیری است.
به گفتــه مدیرعامل آب و فاضلاب فارس، 
ترمیــم بخشــی از خــط انتقال آبرســانی 
لارســتان و ارتقا تصفیه خانــه آب حضرت 

ابیطالب)ع( نیز در دستورکار است.
وی با بیان سابقه فعالیت های شرکت آبفا 
فــارس در بخش بیرم، گفت: طی ســالیان 
اخیر پروژه های قابل توجهی در حوزه تأمین 
آب شــهر بیرم اجرا شده که اخیرا نیز طرح 
کوتاه مــدت عملیات حفر یک حلقه چاه به 
منظور تقویت آبرســانی به این شــهر اتمام 
یافتــه و عملیات تجهیز آن در دســتورکار 

است.
رئیس هیــأت مدیره شــرکت آبفا فارس 
عنــوان کــرد: افــزون بــر ایــن اقدامات، 
کف شــکنی یک حلقه چاه به اتمام رسیده 
و کف شــکنی یک حلقه چــاه دیگر نیز در 

دستورکار قرار دارد.
تأکید  با  فــارس  آبفا  مدیرعامل شــرکت 
بر اینکه در اســرع وقت عملیات برق رسانی 
و تجهیــز چــاه جدیــد آغــاز می شــود و 
در کوتاهتریــن زمــان ممکــن در مــدار 
بهره بــرداری قــرار خواهد گرفــت، افزود: 
بهره بــرداری از این چاه ها در آینده نزدیک 
به میــزان قابل توجهی مشــکل کم آبی در 

بیرم را مرتفع خواهد کرد.
 ۱6۰ فاصلــه حــدود  بیــرم در  بخــش 
کیلومتری از لارستان قرار دارد و شهرستان 
کیلومتری   378 فاصلــه  در  لارســتان هم 

شیراز واقع شده است.

اقدام کوتاه مدت آبفا فارس برای کم آبی بیرم؛ 

۲حلقه چاه وارد مدار می شود

مدیر کل حفاظت محیط زیست فارس مطرح کرد؛

حفظ هوای پاک در کنار رشد تولید و اشتغال در اولویت است

سیزدهمینمیزخدمتاستاندارفارسویژه
جوانانودانشجویانبرگزارشد

ســیزدهمین میزخدمت ویژه جوانــان و دانشــجویان با حضور 
محمدهادی ایمانیه اســتاندار فارس و مسئولان دانشگاه های شهر 

شیراز در مسجد دانشگاه شیراز برگزار شد.
محمد هادی ایمانیه در حاشیه سیزدهمین میز خدمت جوانان و 
دانشجویان با اشاره بر اهمیت برگزاری مستمر میز های خدمت، به 
فرمایش امیرالمؤمنین علی علیه السلام خطاب با مالک اشتر اشاره 
کرد و افزود: حضرت علی علیه الســلام به مالک اشتر دستور داده 
بود که همواره قســمتی از وقت خود را برای دیدار چهره به چهره 
با مردم اختصاص دهد و بی واســطه با ایشان دیدار کند؛ متاسفانه 
گرفتاری های روزمره اداری ایــن اجازه را به ما نمی دهد تا هر روز 

این کار را انجام دهیم.
او با اشــاره بر اینکه ماهیانه یک میز خدمت برای عموم مردم در 
مسجد وکیل برگزار و همچنین ماهیانه میز خدمت ویژه دانشجویان 
و جوانان برگزار می کنیم، خاطر نشــان کرد: سعی کرده ام همواره 
در ماه، این دو میز خدمت حتما برگزار شــود و در ســفر های دوم 
شهرســتانی هم اصرار دارم برای مردم عزیز شهرســتان ها میز های 

خدمت برگزار شود.
نماینده عالی دولــت در فارس تصریح کرد: اخیرا از تمام مدیران 
کل خواســته ام که بصورت مســتمر و منظم در قالب میز خدمت 
تخصصی خود با مردم دیدار بی واســطه داشــته باشــند. مدیران 
می بایســت ابتدا دفتر ارتباط با مردم را در مجموعه خود توســعه 
دهنــد و تقویت کننــد تا این دفاتر مردم را برای حل مشکلشــان 
راهنمایی کنند؛ اگر در ســازمانی این دفتر وجود نداشــت یا امور 
مردم را تســهیل نکرد مراجعــه کنندگان موضوع را به بازرســی 

استانداری انعکاس دهند.
ایمانیه ضمن اینکه از این دفاتر خواســت حتی المقدور مشــکل 
مردم را با هم افزایی با ســایر دفاتر در دیگر دستگاه ها مرتفع کنند 
و اگر مقدور نبود موضوع را مستقیم به مدیرکل ارجاع دهند، اظهار 
کرد: مدیر کل ســازمان موظف است بصورت هفتگی مواردی را که 
در دفاتر حل نشده را پیگیری و مرتفع کند؛ در صورتی که موضوع 
به سرانجام نرسید موارد در میز خدمت ماهیانه که در مسجد وکیل 

برگزار می شود بررسی خواهد شد.
اســتاندار فارس در پایان با اشــاره بر اینکه جوانان از میز خدمت 
ویژه خود اســتقبال می کنند خاطر نشــان کرد: امیــدوارم بتوانیم 
مشــکلی از جوانان و دانشــجویان مرتفع و امید و انگیزه را در این 

گروه از جامعه تقویت کنیم.

۱۹۰مسجدفارسمهیایمعتکفانرجبیه؛
زمانیبرایعمقبخشیبهبینشها

مدیرکل تبلیغات اســلامی فارس گفت: تاکنون ۱۹۰ مســجد در 
ســطح استان برای میزبانی از معتکفان در روزهای ۱3 تا ۱5 رجب 

اعلام آمادگی کرده و مهیای برپایی این آیین معنوی می شــوند.
حجت الاسلام حسن قانع در گفت  و گو با ایرنا اظهار کرد: شورای 
راهبــردی اعتکاف در فارس به ریاســت آیت الله لطــف الله دژکام 
نماینده ولی فقیه در فارس با شــعار "اعتکاف، معنویت تمدن ساز" 
تشکیل و از نظر محتوایی، رسانه ای، خدماتی و تبلیغی برنامه ریزی 

شده است.
وی افزود: دســتگاه های مختلف فارس مســاجد میزبان اعتکاف 
رجبیه را پشــتیبانی می کنند و شــهرداری شیراز نیز حمایت مالی 
خوبی از این آیین معنوی کرده که در میان مساجد توزیع می شود.

مدیرکل تبلیغات اســلامی فارس ادامه داد: از ۱۹۰ مســجد که 
تاکنون مهیای اعتکاف شــده اند، ۹۰ مسجد در سطح شیراز است و 
۱۰۰ مســجد در دیگر شهرستان های 37 گانه فارس اعلام آمادگی 

کرده اند.
قانع با بیان اینکه ســال گذشــته هشت مسجد شــیراز میزبان 
اعتکاف هــای دانش آموزی بود، اضافه کرد: پیش بینی کرد امســال 
شــمار مســاجد میزبان معتکفیــن نوجوان به بالغ بر ۱۰ مســجد 
افزایش یابد.مدیرکل تبلیغات اســلامی فارس اظهار کرد: امســال 
برنامه ریزی منســجمی برای محتواســازی و ارتقای بینش سیاسی 
معتکفین انجام شــده و هدف از آن تقویت ایمان و تعمیق باورهای 
دینی وعمق بخشی به بینش و مســئولیت اجتماعی مومنان بویژه 

درباره مسائل روز جهان و انتخابات است.
وی اضافه کرد: بســته های تربیتی ویژه ای با اســتفاده از مربیان 
مجــرب برای ارائه در اعتکاف هــای نوجوانان و دانش آموزی آماده 
شده اســت.به گفته او برنامه مشــترک اعتکاف های رجبیه امسال 
قرائت دعای طلب باران اســت که جمعــه در بین نمازهای جمعه 
و عصر در همه مصلاهای نماز جمعه و اعتکاف های سراســر استان 

برگزار می شود.
وی یادآور شــد: بســتر ثبت نام واحدی برای حضور در مراســم 
اعتــکاف وجود نــدارد و علاقمندان می توانند برای نام نویســی به 
مســاجد نزدیک به محل سکونت خود مراجعه کنند، البته در ادامه 
فهرســتی از مســاجد میزبان اعتکاف رجبیه در فارس منتشــر و 

اطلاع رسانی می شود.
مراســم معنوی اعتکاف روزهای ۱3 تا ۱5 ماه رجب )همزمان با 
پنجم تا هفتم بهمن ماه( همزمان در همه اســتان های کشور برگزار 

می شود.

آشنایی با 

»تفنگداران جنوب«  نامزد 

دریافت جایزه حافظه 

ملی جشنواره عمار

مستند ســینمایی تفنگداران جنوب، اثر کارگردان و هنرمندان 
اســتان فارس، نامزد دریافت جایزه بهترین فیلم در بخش حافظه 
ملی جشــنواره عمار شد، اما این فیلم مســتند قرار است روایتگر 

کدام بخش از حافظه تاریخی پرافتخار ملت ایران باشد؟
به گزارش ایرنا، چهاردهمین جشــنواره سینمایی عمار در بخش 
رقابت اصلی امســال پذیرایی آثار داستانی، مســتند، پویانمایی، 
نماهنگ، تولیدات تلویزیونی، تولیــدات فضای مجازی، لوح نگار، 
فیلم مِا و فیلم نامــه با موضوعات »نظم جدیــد جهانی«، »رویای 
ایرانی«، »نقد درون گفتمانی« »حافظه ملی«، »جنگ اقتصادی«، 
»جنــگ نرم«، »ملت قهرمان«، »نهضت جهانی مســتضعفین« و 

»آرمان روح الله« بود.
مستند سینمایی هنرمندان فارس با عنوان "تفنگداران جنوب" 
نامزد دریافت بهترین مســتند در بخش حافظه ملی شد؛ مستند 
ســینمایی که پیــش از این نیز بــه هفدهمین دوره جشــنواره 

بین المللی سینماحقیقت راه یافته بود.

این مستند سینمایی روایتی تاریخی از استکبارستیزی فارسی ها 
در بحبوحه جنگ جهانی اول است که به تهیه کنندگی و کارگردانی 
"علی بلندنظر" ســاخته شده است.این مستند سینمایی به جهت 
گیــری دلیرمردان جنوب ایران از جمله صولت الدوله قشــقایی و 
ناصردیوان کازرونی در قبال شــکل گیری نیــروی نظامی 6 هزار 
نفری به ریاســت سِرپرسی ســایکس، مرکب از افسران انگلیسی، 
ســربازان هندی، و عده ای سرباز و صاحب منصب ایرانی، موسوم 

به SPR که به تفنگداران جنوب ایران مشهور بودند می پردازد.
مســتند ساخته شده از ســوی هنرمندان فارسی روایتگر ایجاد 
تفنگداران جنوب از سوی فرماندهی بریتانیا به مرکزیت شیراز است 
که ســال ۱۹۱6 میلادی با عنوان پلیس جنوب ایران یا تفنگداران 

جنوب ایران را در مناطق جنوبی کشور تاسیس شده بود.
مردم استکبارســتیز فارس زیر بار این نیــروی نظامی نرفتند و 
صولت الدوله قشــقایی به همراه ناصردیوان کازرونی با حکم جهاد 

سید عبدالحسین لاری به دفاع از حریم ایران پرداختند.
پژوهش محوری، شاکله تولید "تفنگداران جنوب"

حالا فیلم مستند علی بلند نظر و همکارانش با نام قبلی "پلیس 
جنوب"، به سفارش معاونت امور اســتانهای سازمان صدا و سیما 
ساخته شده تا روایت دلاوری و استکبارستیزی این غیور مردان و 

دلیرزنان خطه جنوب ایران باشد.
آنطــور که علی بلندنظــر کارگردان و تهیه کننده این مســتند 
سینمایی به ایرنا گفت، ساخت این مستند پژوهش محور که با فرم 

هایبرید روایت می شود، سه سال طول کشید.
به گفتــه او در تفنگداران جنوب علاوه بر داســتان اصلی، یک 

داســتان موازی نیز روایت می شود که به یکی از مبارزان معروف 
ایل قشقایی به نام "ایاز کاپیتان کش" می پردازد.

عوامل تولید »تفنگداران جنوب«
در تولید این مستند که در تلاش برای حفاظت از برگی درخشان 
از تاریــخ ایران تلاش کرده، محمد ناصری راد به عنوان تصویربردار 
و تدوینگر، حســن نقاشی به عنوان ناظر کیفی و مشاور کارگردان، 
احســان و علی بلندنظر به عنوان مجری طرح و صدابردار، مجتبی 
اوجی صدابردار اســتودیویی، پروانه دُری به عنــوان تهیه کننده 
اجرایی، گشتاســب بلندنظر، پروانه دُری و علی بلندنظر محقق و 
پژوهشگر، وحید مباشــری ساخت انیمشن و جلوه های ویژه، علی 
بلندنظر طــراح صحنه و لباس، زین العابدیــن یزدانیان به عنوان 
مدیر تولید، فرناز فتحی طراحی گریم، کاظم دشمه به عنوان مدیر 
صحنه، علیرضا شهسواری فرد به عنوان سرپرست گروه کارگردانی 
و مســیحا رحیمی و آرمین قربانی به عنوان دســتیاران فیلمبردار 
و صدا، طیبه عقبی حســینی برنامه ریز، نیلوفر تقوی فرد منشــی 

صحنه و تیا رعیت به عنوان عکاس همکاری داشته اند.
احسان کاویانی شش بلوکی، علی بلندنظر، علی یعقوبی، رحمت الله 
صمدی، عبدالکریم قشــقایی، پدرام افشین فر و محمدعلی امیری 
گویننــدگان و مهران محمدی، مریم دهو، حمید قزل بیگلو و علی 

بلندنظر بازیگران مستند تفنگداران جنوب هستند.
جشــنواره مردمی فیلم عمار، جنبشــی متکی بر مردم است که 
در آن با نمایش عمومی فیلم های مفید و مهم، از یکســو شــرایط 
فرهنگی جامعه ارتقا پیدا می کند و از سوی دیگر چرخه ی تولید تا 

مصرف سینمای انقلاب تقویت می شود.
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عضــو مجمع کارآفرینان ایران گفت: اصفهان قطب اصلی 
صنعت فرش ماشــینی کشور است و رتبه نخست را از نظر 

کیفیت و تنوع تولید دارد.
به گزارش ایرنا، ســعید منــزوی زاده در جمع خبرنگاران 
افزود: اصفهان در تولید و صادرات فرش ماشــینی سرآمد 
اســت و در جایگاه نخست کشور قرار دارد، بیشترین تعداد 
تولیدکنندگان فرش ماشینی متعلق به این استان هستند.
وی گفــت: صادرات فرش ماشــینی در ســال های اخیر 
روند افزایشی داشته و از نظر متراژ و حجم هر سال میزان 
صادرات این محصول رشــد داشته اســت، هرچند با توجه 
به نوســانات نرخ ارز، برخی مواقع قیمت ها بر حسب دلار 
کاهش می یابد که ممکن اســت از این نظر در مقاطعی به 

نظر برســد ارزی آوری این صنعت کاهش پیدا کرده است.
عضو مجمــع کارآفرینان ایــران تصریج کــرد: با وجود 
مشــکلات زیــاد بــر ســر راه صنعت فــرش ماشــینی، 
صادرکنندگان این محصول روز به روز بیشــتر می شوند و 
در مجموعه این صنعت، علاقه به افزایش صادرات بســیار 
بیشــتر از گذشته شده اســت و افزایش تعداد شرکت های 
ایرانــی تولیــد کننده فرش ماشــینی در نمایشــگاه های 

تخصصی بین المللی موید این مطلب اســت.
وی یادآور شــد: مهمترین رقیــب صادرکنندگان ایرانی 
در بازارهای منطقه، تولیدکنندگان فرش ماشــینی ترکیه 
هســتند و در مقایســه با رقبای ترکیــه ای صادرات ما در 
ســطح پایین تــری قــرار دارد ولی در صــورت حمایت از 

تولیدکننــدگان داخلی صنعت فرش ماشــینی ایران توان 
رقابــت و حضور موثر در بازارهای جهانی را دارد.

مدیرعامل کارخانجات قالی ســلیمان خاطرنشــان کرد: 
صــادرات این کارخانه در ســال ۱۴۰۱ حدود ۱۰ میلیون 
دلار بود و صادرات 6 ماه نخست امسال در مقایسه با مدت 

مشــابه سال گذشته افزایش بیش از ۱۰ درصد داشت.
وی افزود: این مجموعه ســالانه حــدود ۱.5 میلیون متر 
مربع فرش ماشینی تولید و در حال حاضر محصولات خود 
را به ۴۰ کشور دنیا صادر می کند که عمده آنها کشورهای 
حوزه خلیج فارس، مالزی، ســنگاپور، اندونزی، قزاقستان، 

روســیه، کانادا و کشورهای اروپایی نظیر اتریش است.
منزوی زاده یادآور شــد: عمده مشــتریان این شــرکت، 
کشــورهای حاشــیه خلیج فارس به جز عربستان سعودی 
هستند و انتظار می رود با وجود برقراری ارتباط سیاسی با 
این کشور در دولت سیزدهم بزودی شاهد برقراری ارتباط 

با این کشور باشیم. اقتصادی 
وی اظهار داشــت: فرش ماشــینی تولید داخل از جمله 
کالاهای ایرانی اســت که با بهتریــن کیفیت جهانی تولید 
می شــود به همیــن دلیل هیــچ انگیــزه  و توجیهی برای 
واردات آن وجــود ندارد و در صورت حمایت از این صنعت 

بازارهای جهانی ممکن خواهد بود. فتح 
عضــو مجمــع کارآفرینان ایــران گفت: برای به دســت 
آوردن بازارهــای صادراتــی جدید نیازمند دســت یابی به 
آخرین ماشــین آلات این صنعت هســتیم و بدون تردید 
تلفیق آخرین فنــاوری روز جهان با هنر و نبوغ ایرانی می 
تواند صنعت فرش ماشــینی را به صنعتی ممتاز، اشتغال زا 
و ارزآور تبدیــل کند.وی افزود: برخورداری از تســهیلات 
بانکی برای تولیدکنندگان صنعت فرش ماشــینی ضروری 
اســت و نباید ناترازی بانک ها بهانه ای برای عدم تخصیص 

باشد. تولید  به بخش  تسهیلات 
به گزارش ایرنا بیشــترین تولید فرش ماشینی در کشور 
پس از اســتان اصفهان از آن استان های مرکزی، خراسان 

رضوی و یزد است.
کیفیت بیشــتر فرش های ماشینی تولیدی استان اصفهان 

با نمونه های خارجی است. قابل رقابت 

عضو مجمع کارآفرینان ایران:

اصفهان رتبه نخست کشور در تولید فرش ماشینی را دارد امام جمعه آبادان:

مشارکتدرانتخاباتدشمنانرا
مایوسمیکند

امام جمعه آبادان با اشاره به اهمیت حضور مردم در انتخابات گفت: مشارکت 
حداکثری در انتخابات اسفند ماه دشمنان را مایوس و ناامید می کند.

به گزارش ایرنا، حجت الاســلام عبدالحسین غبیشــاوی در خطبه دوم نماز 
جمعه آبادان در مصلای نماز جمعه این شــهر اظهار کرد: باید تنور انتخابات را 

روز به روز گرم تر و از مردم براس حضور حداکثری دعوت کرد.
وی افــزود: با مدیریت های بد و در دولت های گذشــته بی اعتمادی به وجود 
آمده که باید آن را اصلاح کرد؛ چاره اندیشی واقعی برای آن حضور حداکثری 

در انتخابات و انتخاب اصلح است.
خطیب جمعه آبادان گفت: امیدواریم ۱۱ اســفند ماه شاهد حماسه دیگری 
از سوی مردم ایران باشیم؛ دشمن امید زیادی دارد که مردم پای صندوق رای 

نیایند ولی به طور قطع مردم مشت محکمی به دهان آنها می زنند.
وی با اشاره به شب های اعتکاف افزود: اعتکاف سنت حسنه ای است، بیشتر 

معتکفین جوانان هستند.
حجت الاسلام غبیشــاوی بیان کرد: در شهرســتان آبادان ۲۰ مسجد برای 

مراسم اعتکاف اعلام آمادگی کردند.
وی با اشاره به پاسخ قاطع سپاه پاسداران به موساد گفت:این پاسخ باید ادامه 

داشته باشد.
خطیب جمعه آبادان افزود: این نظام و اقتدار آن را با خون شــهدا بدســت 

آورده ایم و این اقتدار برای تقویت مقاومت هزینه خواهد شد.
وی درخصوص حوادث غزه گفت: صهیونیســت ها چندین بار از جمله جنگ 

۲۲ روزه سال ۲۰۰8 از مجاهدین حماس شکست خورده اند.
حجت الاســلام غبیشاوی با اشاره به ۱۰۰ روز جنایت و نسل کشی اسراییل 
ادامه داد: اکنــون بعد از طوفان الاقصی صهیونیســت ها ۱۰۰ روز با مقاومت 

حماس روبرو شدند.
وی افزود: ما در جبهه حق و علیه باطل هســتیم، نابودی صهیونیست روز به 

روز نزدیک می شود.

مدرس دانشگاه:

حضورگستردهدرانتخاباتپشتوانه
اقتدارملیاست

عضو هیات علمی دانشگاه شهید چمران اهواز با بیان اینکه مشارکت حداکثری 
مردم در انتخابات پشتوانه اقتدار کشور است گفت: یازدهم اسفند امسال با حضور 
پرشــور مردم در انتخابات بار دیگر در تاریخ پرافتخار نظام اسلامی ثبت خواهد 

شد.
به گزارش ایرنا،  حجت الاسلام امیررضا هدایی پنجشنبه شب در نشست جهاد 
تبیین در مســجد حضرت ابوالفضل العباس )ع( دزفول افزود: مردم ایران بهترین 
فرزندان خود را برای به ثمر رســیدن انقلاب اســلامی و دفاع از انقلاب و اسلام 
تقدیم کرده اند و چنین مردمی حتی اگر از عملکرد برخی مسوولان ناراضی باشند 

همچنان پشتیبان و دلداده نظام هستند.
وی حضور مردم در صحنه را مهم و تعیین کننده دانست و ادامه داد: حرکت در 
مســیر اشتباه و عدم بلوغ سیاسی مردم در دوران امیرالمومنین )ع( موجب خانه 

نشین شدن امام متقیان شد.
مدرس دانشــگاه با بیان اینکه رای مردم تعیین کننده سرنوشــت است گفت: 

حضور مردم در صحنه رقم زننده مسیر حرکت کشور است.
وی رای مردم در نظام اســلامی را واقعی دانســت و ادامه داد: حضور مردم در 

صحنه و مشارکت در تعیین حق سرنوشت، گره گشای مسایل کشور است.
حجت الاســلام هدایی با بیان اینکه کشورها به مشــارکت مردم در انتخابات 
چشم دوخته اند تصریح کرد: تجربه نشان داده است که هرگاه مشارکت مردم در 

انتخابات پایین بوده فشارها و تحریم ها نیز تشدید شده است.
وی بــا بیان اینکه رأی نــدادن در واقع رأی دادن به انتخــاب فرد ضعیف در 
انتخابات اســت گفت: رای، حق مردم اســت و هر کسی که در انتخابات شرکت 

نکند در واقع حق تعیین سرنوشت خود را به دیگران داده است.
عضو هیات رییسه دانشگاه شهید چمران اهواز افزود: انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری همزمان با انتخابات مجلس شورای اسلامی برگزار می شود که جایگاه مهم 

مجلس خبرگان بر اهمیت انتخابات امسال افزوده است.
وی با بیان اینکه اســلامیت و جمهوریت در تقابل با یکدیگر نیستند ادامه داد: 
از منظر اســلام، سیاســت و دیانت متفاوت یا در تقابل با یکدیگر نیست بلکه در 

هم تنیده است.
حجت الاسلام هدایی تصریح کرد: رهبر معظم انقلاب رأی مردم را حق الناس 

می دانند و در دوران رهبری خود همواره پاسبان رای مردم بوده اند.
وی گفت: همه نخبگان، صاحبان تریبون و رســانه، فعالان سیاسی و اجتماعی 

اهمیت این مشارکت و حضور در انتخابات را تبیین کنند.

مسئول جبهه پایداری خوزستان:

حضورمردمدرپایصندوقهایرایتحول
آفریناست

مسئول جبهه پایداری انقلاب اسلامی خوزستان گفت: مشارکت بالا و آگاهانه 
زمینه تحول و پیشرفت کشور است و بدون حضور مردم نمی توان به اهداف عالی 

انقلاب دست پیدا کرد.
کریم کریمی تبار پنجشــنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهارکرد: انتخابات 
یکی از عرصه های مهم و موثر در آینده کشور است و مشارکت بالا قدرت و اقتدار 

ملی و بین المللی کشور را ارتقا می دهد.
وی افزود: دشــمن با راهبرد ناامید کردن مردم صندوق رای را نشانه گرفته که 
کسی در پای صندوق حاضر نشود ولی باید بدانیم رای درست و آگاهانه تیری بر 

قلب دشمن است و تحکیم بخش سیاست و اقتصاد ملی است.
مســئول جبهه پایداری خوزســتان گفت: با وجود مشکلات و گلایه مندی به 
حق مردم ولی تنها مسیر غلبه بر این مشکلات حضور در پای صندوق رای است 
و بــرای اینکه تحول ایجاد کنیم بایــد رای دهیم؛ قهر و رای ندادن در واقع حق 

خودمان را ضایع کردن است.
این فعال سیاســی ادامه داد: مشــارکت بالا و آگاهانه نیاز تقویت فعالیت های 
سیاسی احزاب و مردم است و باید کانون دینی و مساجد و هیات تا هر کسی که 

مخاطب دارد، حضور پرشور و آگاهانه را در دستور کار خود قرار دهد.
وی دربــاره فعالیت جبهه پایداری بــرای انتخابات گفت: فعالیت جبهه در این 
ســال ها تعطیل نشده وبرای مسأله انتخابات از 6 ماه پیش کمیته تشکیل شده و 

فضا و افراد را رصد و پایش می کند.

امام  جمعه اهواز گفت: چنانچه هر کشــور و قدرتی 
نسبت به جمهوری اســلامی دست از پا خطا کند با 
موشک ها و پهپادهای قدرتمند برای همیشه پشیمان 

خواهد شد.
به گــزارش ایرنــا حجت الاســلام و المســلمین 
سیدمحمدنبی موســوی فرد در آیین عبادی سیاسی 
این هفته نمــاز جمعه اهواز به اقدامات اخیر ســپاه 
پاسداران اشاره کرد و گفت: از انتقام سختی که سپاه 
از قاتلان خون آشــام شهید قاسم سلیمانی و شهدای 

عزیز گرفت حمایت  می کنیم.
وی افزود: اقدام اخیر سپاه پاسداران اقدامی قاطع و 

مقتدرانه بود.
خطیب جمعه اهــواز در ادامه دعای بــاران خواند 
و یادآور شد: هیچ ســال همچون امسال خشکسالی 
نداشــته ایم در حالی که می بایست همه قله ها از برف 

پوشیده باشد اما میزان بارش ها کم است.
حجت الاسلام موســوی فرد به دیدار هفته گذشته 
با مقام معظــم رهبری گفت: حضرت آقا از کل مردم 
تشکر کردند و فرمودند سلام  من را به مردم برسانید.

امام جمعه اهواز با اشــاره به فرارســیدن ماه رجب 
گفت: همان طور که جســم انسان آلوده می شود روح 
انسان نیز به این آلودگی ها درگیر می شود که یکی از 

راه ها زدودن آلودگی های روحی، استغفار است.

وی چند روایت پیرامون اهمیت استغفار به ویژه  در 
ماه رجب ذکر کرد و افزود: اعتکاف، تمرین انس گرفتن 
با خدا است از این رو هم خودتان و هم فرزندانتان را 
به اعتکاف تشــویق کنید.حجت الاسلام و المسلمین 
موســوی فرد در بخش دیگر ســخنان خود به صفات 
امام علی )ع( پرداخت و یکی از محوری ترین صفات آن 

حضرت در پیش روی جبهه حق را چشم پوشی از خود 
و هر آنچیزی که به هوای نفس برمی گردد عنوان کرد.

به گزارش ایرنا پس از پایان نماز جمهه نمازگزاران با 
راهپیمایی و تجمع از اقدام ســپاه پاسداران در انتقام 
از گروهک هــای تروریســتی در منطقه و محکومیت 
جنایات رژیم کودک کش صهیونیستی حمایت کردند.

امام جمعه اهواز: 

هر خطایی نسبت به ایران اسلامی پشیمان کننده است

در ۹ ماه امسال،

صادرات فولاد ایران از مرز 

۹ میلیون تُن گذشت

آخرین گزارش انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران حکایت از آن دارد 
که حجم صادرات فولاد ایران در ۹ ماه ســال جاری از مرز ۹ میلیون 

تنُ گذشته است که رکورد جدیدی در این زمینه محسوب می شود.
به گزارش ایرنا، بر اساس اعلام »انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران« 
۹ ماه امســال، صادرات محصولات فولاد میانی رُشــد 7.6 درصدی و 
صادرات محصولات فولادی رشــد ۴ درصدی داشت و میزان صادرات 
کنســانتره شامل گُندله سنگ آهن و آهن اسفنجی به ترتیب ۹۲.7 و 

۹7 درصد رشد داشت.
صادرات آهن اسفنجی در نه ماهه سال ۱۴۰۲ با ثبت رکورد جدید 
به یک میلیون و ۲۱۴ هزار تنُ رســید که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل، افزایش ۹۲.7 درصدی را نشان می دهد، همچنین صادرات گندله 
نیز به هفت میلیون و ۲۴۴ هزار تن رســید که برای نخستین بار رُشد 
۹7 درصدی را تجربه کرد.پیش از این بیشترین سطح تولید و صادرات 
در ۹ ماه نخست سال، در سال های اخیر مربوط به سال ۱۴۰۰ بود که 
امسال با صادرات بیش از ۹ میلیون تنُ محصولات زنجیره آهن و فولاد 
در ۹ ماه منتهی به دی رکورد سال های گذشته شکسته شد.مجموع 

صادرات فولاد ایران شامل فولاد میانی و محصولات فولادی در ۹ ماهه 
ســال جاری، هشت میلیون و ۹8 هزار تن بود که با احتساب صادرات 
یــک میلیون و ۲۱۴ هزار تنُ آهن اســفنجی، صــادرات آهن و فولاد 
ایران به بیش از ۹ میلیون تنُ رسید.کارشناســان صنعت فولاد بر این 
باورند، علاوه بر افزایش تولید فولاد در ابتدای امســال از دیگر عوامل 
رشد صادرات ۹ ماه نخست سال جاری، کاهش صادرات سال گذشته 
به واســطه وضع عوارض صادراتی در آن ســال است.آخرین گزارش 
انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران نشان می دهد بیش از نیمی از ارزش 

صادرات آهن و فولاد ایران به شمش و اسلب اختصاص دارد که لزوم 
توجه بیشتر به تولید محصولات نورد شده را یادآور می شود.در گزارش 
»انجمن فولاد ایران« صادرات فولاد میانی کشور، پنج میلیون و 6۲۱ 
هزار تنُ اعلام شــده است که این رقم افزایش 7.6 درصدی نسبت به 
مدت مشــابه سال قبل نشان می دهد که نشانه ای از وضعیت مطلوب 
صادرات فولاد میانی در ۹ ماهه سال جاری است.بررسی آمار صادرات 
فولاد میانی نشان می دهد سهم صادرات »بیلت« و »بلوم« در ۹ ماهه 
ســال ۱۴۰۲، ســه میلیون و ۹5۱ هزار تن و سهم صادرات »تختال« 
)اســلب(، یک میلیون و 67۰ هزار تن بوده اســت که بر این اســاس 
صادرات اسلب افزایش ۴6.6 درصدی را تجربه کرده و صادرات بیلت و 

بلوم 3.3 درصد کاهش یافته است.
وضعیت صادرات محصولات فولادی

گزارش آماری »انجمن فولاد ایران« برای ۹ ماه سالجاری نیز حکایت 
از آن دارد که کل صادرات محصولات فولادی کشــور در ۹ ماهه سال 
۱۴۰۲، ۲ میلیون ۴77 هزار تن بوده که نســبت به مدت مشابه سال 

قبل، افزایش ۴ درصدی را نشان می دهد.
ســهم صادرات مقاطع طویل فولادی از میان محصولات فولادی، ۲ 
میلیــون و ۴77 هزار تنُ بود و صادرات این مقاطع در ۹ ماهه ســال 

جاری، ۰.8 درصد افزایش یافته است.
ادامه روند کاهش صادرات میلگرد که از چهار ماه پیش آغاز شــده 
است و ادامه دار شــدن کاهش صادرات ورق های سرد و پوشش دار از 
نکاتی است که با بررســی میزان و ارزش صادرات محصولات زنجیره 

آهن و فولاد در ۹ ماه ۱۴۰۲ می توان به آن پی برُد.
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نماینده کوار،سروستان و خرامه در مجلس بااشاره به 
همایش سرمایه گذاری منطقه ای و شهرستانی استان 
فارس،گفت:در استان هایی که منابع آبی آن با کشاورزی 
ســنتی هدر می رود؛ اگر بودجه انتقــال آب از دریا را 
صرف توسعه گلخانه ها کنیم؛صرفه جویی قابل ملاحظه 

ای به دست می آوریم.
عبدالعلی رحیمی مظفــری در گفت وگو با خبرنگار 
خبرگزاری خانه ملت با  اشاره به مسائل مربوط به حوزه 
انتخابیه خود با اشاره به سومین همایش سرمایه گذاری 
منطقه ای و شهرســتانی اســتان فارس گفت: استان 
فارس دارای پتانسیل های سرمایه گذاری ملی و بین 

المللی است.
نماینــده مردم کوار،سروســتان و خرامه در مجلس 
شــورای اسلامی با اشــاره به اینکه این همایش که به 
میزبانی شهر جهرم برگزار شد، گفت: استان فارس در 
زمینه برخورداری از زیرســاخت هــا دارای جاده های 
مواصلاتی بینظیر،در حوزه گردشــگری دارای پتانسل 
های بین المللــی،در حوزه صنعت دارای ظرفیت های 
منحصر به فرد و در حوزه کشــاورزی نیز چهار فصل 

است.
وی، افــزود: اگر با همه ایــن ظرفیت ها فارس هنوز 
به جایگاهی که شایســته آن اســت نرسیده مقصر ما 
مسئولان هستیم؛ زیرا از ابتدا آمایش سرزمینی استان 
فارس اشتباه تدوین شــده است و ما بر اساس همین 
آمایش ســرزمینی اشتباه، نقشــه راه توسعه سرمایه 

گذاری را در اختیار سرمایه گذار قرار می دهیم.
رحیمی مظفری با اشاره به اینکه لازم است تفکرمان 
را در این حوزه تغییــر دهیم؛ باید با علم، دانش و کار 
علمی کار را پیش برد، افزود: امروزه سرمایه گذاری در 

وهله اول توجه به منابع انسانی و تربیت آنها است.
وی، با اشاره به آسیب های کشاورزی سنتی،مطرح 
کــرد: امنیت غذایی و تضمین ســلامت مردم در گرو 
کشاورزی اســت؛ اما با شرایط کنونی و مشکلات آبی 
کشور، چاره ای جز توسعه کشاورزی گلخانه ای و مدرن 

نداریم.
عضو هیات رییسه کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی،انتقال آب از دریا به استان هایی که با مشکل 
خشکســالی و بی آبی مواجه هستند را واجب دانست 
و افزود: در اســتان هایی که منابع آبی آن با کشاورزی 
ســنتی هدر می رود؛ اگر بودجه انتقــال آب از دریا را 
صرف توسعه گلخانه هاکنیم؛ صرفه جویی قابل ملاحظه 
ای در مصرف آب درجه یک شرب به دست می آوریم 

که نیاز ما را به انتقال آب از دریا برطرف می کند.
رحیمی مظفری، توسعه صنایع پایین دستی در جوار 
صنایع مادر را یکی دیگر از راه های توســعه ســرمایه 

گذاری و ایجاد ارزش افزوده دانســت و گفت: سرمایه 
گذاری در صنایع بالادســتی زمانی درســت است که 
بتوانیم زنجیره تولید را تکمیل کنیم،مواد خام صادراتی 
در کشــورهای مقصد تبدیل بــه تجهیزات صنعتی و 
مصرفی شــده و مجدد با هزینه های گزافی به کشور 
وارد می شود.نماینده مردم کوار،سروستان و خرامه در 
مجلس شــورای اسلامی،تسهیل قوانین،تدوین مشوق 
ها،تامین مواد اولیه و ... را از جمله مواردی دانست که 
برای ســرمایه گذاری بخش خصوصی در کشور لازم و 

ضروری است.  
وی مطرح کرد:در حادثه ای که روز ۱8 آذر ماه سال 
جاری در مرکز انتقال نفت برداسپی کوهدشت استان 
لرســتان اتفاق افتاد،پنج نفر از کارکنان این مرکز در 
مخزن ۲۰ میلیون لیتری نفت خام، دچار گاز گرفتگی 
شــده و جان خود را از دست دادند، به همین دلیل از 
مرکز انتقال نفت برداســپی جهت بررسی علل حادثه 
منجر به فوت کارکنان صنعت نفت،بازدیدی بعمل آمد.
عضو هیات رئیسه کمیســون انرژی مجلس شواری 
اســلامی ادامه داد:گروهی با هدف بررسی علل حادثه 

گازگرفتگی منجر به فوت کارکنان صنعت نفت از مرکز 
انتقال نفت برداسپی در استان لرستان بازدید کردند.

در این ســفر که بــا همراهی"نخعــی" عضو دیگر 
کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی و مدیرعامل 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران 
انجام شــد؛ ضمن بازدید فیزیکی از محل وقوع حادثه، 
در جلسه ای دلایل وقوع حادثه مورد بررسی قرار گرفت.
نماینده مردم  شهرستان  های کوار، سروستان و خرامه 
در مجلس شــورای اسلامی، با اشاره به اینکه این سفر 
به دستور رئیس مجلس به کمیسیون انرژی انجام شد، 
اظهار داشت: در پایان جلسه، مقرر شد گزارش نحوه و 
دلایل وقوع حادثه طی روزهای آینده به صورت کتبی 
به کمیسیون انرژی ارائه شود تا این موضوع در مجلس 

شورای اسلامی مورد بررسی قرار گیرد.
رحیمی مظفری با اشاره به بازدید میدانی از بیمارستان 
فاطمه الزهرا)س( کوار،مطرح کرد:در نشستی به بررسی 
مشــکلات حوزه بهداشــت و درمان این شهرســتان 
پرداختیم. در این نشســت با "فرخ" رئیس بهداشت و 
درمان شهرســتان کوار به بررسی نیازهای بهداشتی و 

درمانی این شهرستان تاکید شد.
نماینــده مردم کوار،سروســتان و خرامه در مجلس 
شــورای اســلامی، ادامه داد:تخصیص نیــرو و تامین 
تجهیزات مرکز خدمات جامع سلامت محمودآباد سه 
دانگ، بهسازی و توسعه ساختمان بهداشت محمودآباد 
یک دانگ، تغییر ساختار ستاد گسترش،تخصیص ردیف 
بهورزی و جذب نیرو، تجهیز کامل ساختمان بهداشت، 
احداث پایگاه اورژانس هورباف،ساخت ساختمان جدید 
شــبکه بهداشــت، بهســازی ۱5 خانه بهداشت تابعه 
شهرســتان کوار ،بهســازی پنج مرکز خدمات جامع 
سلامت شهرستان، تامین سیســتم های کامپیوتری، 
شبانه روزی شدن مرکز خدمات جامع سلامت شهری-
روســتایی اکبرآباد، برقراری ســهم مقیمی متخصص 
قلب و عروق ،داخلی ،اطفال ،زنان جراحی و بیهوشی، 
تخصیص و جذب ۱۰ نیروی پرستاری جهت راه اندازی 
بخش CCU اطفال، زنان و جراح، اســتاندارد سازی 
فضای فیزیکی اورژانس، راه اندازی ســی تی اســکن 
بیمارستان از جمله مواردی بود که در این جلسه مطرح 

و راهکارهای اجرای آنها مورد بررسی قرار گرفت.

رحیمی مظفری مطرح کرد:

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:بودجه انتقال آب از دریا را صرف توسعه گلخانه ها کنیم

قیمتخودروهایپیشفروششدهنبایدبه
واسطهافزودنآپشنهاتغییرپیداکند

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: مردم براساس توان مالی خود 
در طرح های پیش فروش خودرو شــرکت و خودرو خریداری کردند، نباید قیمت 
خودروها به واسطه افزودن آپشــن ها معمولی تغییر پیدا کنند، به گونه ای که به 

مشتری بار مالی دیگری تحمیل شود.
فرهاد طهماســبی در گفت وگو با خبرنگار خبرگــزاری خانه ملتدرباره افزایش 
قیمت خودروهای پیش فروش شده با بهانه هایی مانند افزودن آپشن های جدید، 
گفت: قیمت این خودروها باید براســاس قرارداد منعقد شــده بین مشــتری و 
خودروســاز باشد و در صورتیکه خارج  از چارچوب و قراردادها بار مالی جدیدی 

برای مشتری ایجاد شود، از نظر حقوقی قابل پیگیری است.
نماینده مردم نی ریز، استهبان و بختگان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
اگر در قراردادهای فروش افزودن آپشــن های جدید به خودرو پیش بینی شده و 
مشــتری این اجازه را داده باشد، خودروســازان می توانند این سیاست را اعمال 

کنند در غیر این صورت باید مطابق با مفاد قرارداد با مشتری برخورد کنند.
وی اضافه کــرد: در صورتی که خودروســازان در پیش فروش های خود بطور 
مثال خودرو x را به فروش رســانند، نمی توانند به دلیل ارتقای کیفیت و افزودن 

آپشن های جدید، خودرو را تغییر دهند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم تصریح کرد: مردم براساس توان مالی خود 
در طرح های پیش فروش خودرو شــرکت و خودرو خریداری کردند، نباید قیمت 
خودروها به واسطه افزودن آپشن های معمولی تغییر پیدا کنند، به گونه ای که به 

مشتری بار مالی دیگری تحمیل شود.

نماینده مردم شیراز:

شهرکهایصنعتیشیرازتوسعهیابند
نماینده مردم شــیراز در مجلس گفت: باید شهرک های صنعتی شیراز تامین 

مالی شوند تا گسترش این شهرک ها را شاهد باشیم.
جعفر قادری در گفت و گو با خانه ملت، با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه 
انتخابیه گفت: با تلاش های انجام شــده یک دســتگاه رادیولوژی و یک دستگاه 
ســونوگرافی به بیمارستان زرقان اختصاص یافت و تحویل داده شدند و در حال 

حاضر نیز به بیماران خدمات می دهند.
وی افزود: همچنین از وزیر بهداشــت مجوز ارتقا 3 درمانگاه زرقان برای شبانه 
روزی شــدن اخذ شــد اما زیرمجموعه ها در این رابطه کارشکنی می کنند که 

انتظار می رود وزارتخانه در این رابطه با جدیت موضوع را برطرف کند.
نماینده مردم شیراز در مجلس عنوان کرد: برای جابجایی تیرهای برق رحمت 
آباد مشکلاتی وجود دارد و همچنین مطالبات پیمانکاران اداره برق هم پرداخت 
نشده است که انتظار می رود وزارت نیرو اقدامات لازم را در این رابطه انجام دهد.

این نماینده مردم در مجلس بیان کرد: باید شهرک های صنعتی شیراز تامین 
مالی شــوند تا گسترش این شهرک ها را شــاهد باشیم همچنین چند روستای 

حوزه انتخابیه فاقد برق هستند که این موضوع را نیز وزارت نیرو باید حل کند.

اعظمی ساردویی:

روندساختخانههایطرحنهضتملیبا
کُندیپیشمیرود

نماینــده مردم جیرفت و عنبر آباد در مجلس گفت: به دلایل مختلف از جمله 
تامین منابع مالی، دیوان سالاری اداری و عملکرد پیمانکاران و .. سرعت احداث 
پروژه های طرح نهضت ملی مسکن پایین بوده و از زمان بندی ها عقب هستیم.

ذبیح الله اعظمی ســاردویی در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، در 
رابطه با وضعیت اجرای قانون جهش تولید مسکن در حوزه انتخابیه خود، گفت: 
شهرستان های جیرفت و عنبرآباد علی رغم اینکه در اجرای قانون جهش و تولید 
مسکن مطابق با گزارش وزارت راه و شهرسازی در رتبه چهارم کشور قرار داشته 
است اما هم اکنون روند پیشرفت پروژه های مسکن سازی به کُندی پیش می رود.
نماینــده مردم جیرفت و عنبر آبــاد در مجلس عنوان کرد: ثبت نام متقاضیان 
انجام و تامین زمین صورت گرفته و حتی پروژه ها در مســیر اجرا هســتند اما 
متاســفانه به دلایل مختلف از جمله تامین منابع مالی، دیوان ســالاری اداری و 
عملکرد پیمانکاران و .. ســرعت احداث پروژه های مسکن سازی پایین بوده و از 
زمان بندی ها عقب هســتیم.این نماینده مردم در مجلس عنوان کرد: متاسفانه 
تسهیلات بانکی با وجود تاکید بانک مرکزی هم در حوزه ساخت مسکن و هم در 

حوزه کشاورزی به صورت قطره چکانی است که این روند نیز باید اصلاح شود.

احمدی مطرح کرد؛

تذکربهدولتبهدلیلکوتاهیدررفع
مشکلاتمعیشتیمردم

نماینــده مردم دیر، کنگان، جم و عســلویه در مجلس گفت: اگرچه مجلس با 
تصویــب قوانین مترقی تمام هم و غم خود را بر رفع مشــکلات اقتصادی مردم 

گذاشته اما متاسفانه این قوانین به درستی اجرا نشدند.
موسی احمدی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت با انتقاد از وضعیت 
نامناسب معیشت مردم و ناتوانی دولت در مهار تورم، گفت: اگرچه مجلس قوانین 
بسیار خوبی را در حوزه مسکن، خودرو و معیشت مردم تصویب کرده است و تمام 
هم و غم خود را بر رفع مشکلات اقتصادی مردم گذاشت اما متاسفانه این قوانین 
توســط دولت به درستی اجرا نشدند و همین مسئله وضعیت معیشت مردم را با 
مشکلات بیشتری رو به رو کرده است. نماینده مردم دیر، کنگان، جم و عسلویه 
در مجلس شورای اســلامی با تذکر به مسئولان سیاسی کشور و وزارت خارجه 
مبنی بر حل و فصل مســائل سیاسی در راستای رفع تحریم ها و افزایش ارتباط 
اقتصادی با کشــورهای همسایه، افزود: هرچند آمریکا به طور دائم به دنبال وارد 
کردن لطمه به پیکره اقتصادی و سیاســی ایران است اما مردان سیاست مدار ما 
نیز باید با زیرکی برنامه های شوم آن ها را خنثی کنند تا بتوان وضعیت معیشتی 
مردم را ســامان داد.   وی با بیان اینکه نبــود اراده و دغدغه در میان مدیران را 
از دلایل اصلی ناتوانی دولت در مهار تورم دانســت، ادامه داد: استفاده از ظرفیت 
کشــورهای همسایه برای اصلاح امور اقتصادی مسئله مهم دیگری است که باید 
به آن توجه کرد.عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی مطرح کرد: ایران 
بــا دارا بودن معادن کم نظیر و وجود مرزهای جغرافیایی با حداقل ۱6 کشــور و 
ارتباط با دریای آزاد باید در شرایط اقتصادی بهتری قرار داشته باشد، چراکه هر 
یک از این ویژگی ها فرصتی برای ایجاد قدرت و تولید ثروت به شمار می آیند اما 
مهمترین مولفه برای اســتفاده از این فرصت ها، توان مدیریتی بالا و درک و فهم 

درست از ظرفیت های کشور است

نماینده مردم »آباده، 

بوانات، خرم بید و 

سرچهان«:

دایره فعالیت دلالان بازار 

مسکن کاهش یابد

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰3، گفت:در شرایطی 
که بازار مســکن در رکود به سر می برد و قیمت مسکن در پایتخت طی 
چند ماه اخیر روند کاهشی را طی کرده است، افزایش قیمت اوراق تسه 
بیش از پیش موجب کوتاهی دســت قشــر عظیمی از مردم در دریافت 

تسهیلات و خرید خانه می شود.
رحیــم زارع در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت،  با اشــاره 
به افزایش قیمت برگه اوراق تسهیلات مسکن، گفـت: در هفته گذشته 
شاهد افزایش محســوس برگه اوراق وام مسکن و رسیدن آن به حدود 
۱5۰ هزار تومان بودیم، هم اکنون زوجین برای تسهیلات ۹6۰ میلیون 
تومانی مســکن باید بیش از ۲7۰ میلیون باید هزینه کنند و تامین این 
رقم برای دریافت وام که موجب کاهش نرخ تسهیلات نیز می شود، برای 

اکثر جوانان بسیار دشوار و حتی ناممکن است.
نماینده مردم »آباده، بوانات، خرم بید و سرچهان« در مجلس شورای 
اسلامی عنوان کرد: در شرایطی که بازار مسکن در رکود به سر می برد و 
قیمت مســکن در پایتخت طی چند ماه اخیر روند کاهشی را طی کرده 
است، افزایش قیمت اوراق تسه بیش از پیش موجب کوتاهی دست قشر 

عظیمی از مردم در دریافت تسهیلات و خرید خانه می شود.

وی در ادامه با اشاره به ضرورت نظارت بر سیستم بانکی کشور و تسهیل 
شرایط دریافت تسهیلات خرید خانه گفت: با نرخ کنونی تسهیلات مسکن 
تنها کمتر از ۱۰ متر خانه می توان خرید. لذا حتما باید برای بهبود شرایط 

خرید خانه فکر عاجلی از سوی دولت صورت بگیرد.
زارع اظهار کرد: مجلس در دوره یازدهم قوانین بسیار مهم را در حوزه 
مسکن به تصویب رســاند که با اجرای آن ضمن افزایش تولید مسکن، 
شــاهد عرضه خانه های خالی به بازار و نیز تنظیــم گیری در اجاره بها 

خواهیم بود. متاسفانه آن طور که قانونگذار انتظار داشت عملیاتی نشده 
است.این نماینده مردم در مجلس خاطرنشان کرد: باید در بازار مسکن تا 
حد امکان، دایره فعالیت دلالان و سوداگران را کاهش دهیم تا مسکن از 
کالایی سرمایه به کالایی مصرفی تبدیل شود و اهداف برنامه هفتم توسعه 
در خصوص کاهش زمان انتظار خانه دار شدن مردم محقق شود که این 
امــر تنها با اجرای دقیق قوانین مجلــس در حوزه تولید، مالیات و طرح 

ساماندهی بازار اجاره شدنی است.

نماینده مردم ممسنی و رســتم در مجلس، به تشریح روند 
پیگیری ها پیرامون پروژه پمپاژ آب به دشــت بچه بازار کوپن 
پرداخــت و افزود: پیمانکار و مســئولان اجرایی مربوطه قول 
دادند که فاز اول این پروژه که مخزن نخســت این طرح بوده 

در دهه مبارک فجر آماده بهره برداری باشد.
مجید انصــاری در گفت و گو با خبرنــگار خبرگزاری خانه 
ملــت، در بیان برخی موضوعاتی که در حــوزه انتخابیه خود 
پیگیری می کند، گفت: در ارتباط با بیمارستان شهدای رستم 
که با حضور رییس جمهور به بهره برداری رســید برای جذب 
کادر درمانــی آزمونی برگزار شــده که با توجــه به نتایج آن 

نیروی درمانی مورد نیاز این مرکز جذب خواهند شد اما برای 
جــذب کادر غیردرمانی اعم از خدماتی، حفاظت و نگهبانی با 
معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی صحبت کردیم 
تا هرچه ســریعتر بتوانیم نیروی مورد نیــاز این بخش را هم 
تامین کنیم.نماینده مردم ممسنی و رستم در مجلس شورای 
اســلامی، تصریح کرد: یکی دیگر از اقداماتی که در حال انجام 
اســت پیگیری پروژه مهم کشــاورزی در حوزه شهر کوپن و 
بخش ســورنا شهرستان رســتم در خصوص پمپاژ دشت بچه 
بازار اســت.  این نماینده مردم در مجلس یازدهم، تاکید کرد: 
امیدواریــم بتوانیم آب مورد نیاز حداقــل 7۰۰ هکتار اراضی 

کشاورزی را تامین و یک تحول مثبتی را در این منطقه ایجاد 
کنیم. همچنین در خصوص تخصیــص اعتبار به این پروژه با 
رییس سازمان برنامه و بودجه استان و سایر مسئولان مربوطه 
صحبت کردیم و آنها قول دادند حداکثر مبلغ را به این بخش 
تخصیص دهند و امیدواریم بــا این اقدام، تحرک جدیدی در 
این پروژه ایجاد شــود.  رییس مجمع نمایندگان استان فارس 
در مجلس شورای اسلامی، یادآور شــد: پیمانکار و مسئولان 
اجرایی مربوطه هم قول دادند که فاز اول این پروژه که مخزن 
نخســت این طرح بوده و قریب 3۰ درصد از طرح را شــامل 

می شود در دهه مبارک فجر آماده بهره برداری باشد.

انصاری تشریح کرد:
تلاش برای تامین اعتبارات لازم برای پمپاژ آب دشت بچه بازار
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معاون استانداری بوشهر:

3۰درصدظرفیتمعدنیاستانبوشهرمربوط
بهشهرستاندشتیاست

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر گفت: شهرستان دشتی با 
برخورداری از تولید ســالانه 8.7 میلیون تن ، 3۰ درصد ظرفیت معدنی این 

استان را به خود اختصاص داده است.
به گــزارش ایرنا " علی باســتین " روز جمعه در حاشــیه بازید از معادن 
شهرستان دشــتی اظهار کرد: باتوجه به اینکه "دشتی" رتبه نخست ظرفیت 
معدنی اســتان بوشهر را دارد استفاده از این مهم برای توسعه اشتغال و رونق 

اقتصادی ضروری است.
وی افزود: کارخانه آهک و میکرونیزه در" لاور شرقی" شهرستان دشتی در 

حال اجراست که دهه فجر فاز نخست این طرح وارد مدار می شود.
باستین با اشــاره به ایجاد ۱۰۰ فرصت شغلی مستقیم این کارخانه یادآور 

شد: تولیدات این کارخانه صادراتی است و ارزش افزوده بالایی دارد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر ادامه داد:همچین کارخانه 
تولید فروســیلیس ) مواد معدنی( در شهرســتان دشتی 8۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی دارد و تا اردیبهشت ماه سال آینده به بهره برداری می رسد.
وی تصریح کرد: ۱۴ هزار میلیارد ریال برای این طرح ســرمایه گذاری شده 

و ۱6۰ شغل مستقیم ایجاد خواهد کرد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشــهر گفت: تاکید شده که 
نیروهای بومی منطقه در این کارخانه مشغول بکار شوند و کارفرما نیز به این 

مساله اعتقاد دارد.
باســتین با بیان اینکه تولیدات این کارخانه برای صنعت فولاد کاربرد دارد 
اضافه کرد: بیشــترین هدف گذاری ایــن کارخانه، تولید محصولات صادراتی 

است.
وی اظهار داشــت: تامین نقدینگی مهم ترین مشــکل کارخانه فروسیلیس 

است که برنامه ریزی لازم برای رفع مشکلات این کارخانه انجام شده است.
باستین همچنین در نشست شــورای اداری شهرستان دشتی گفت: هفت 
طــرح اقتصادی بــا اعتبار هفت هزارو 3۰ میلیارد ریال دهه فجر امســال در 

استان بوشهر افتتاح می شود.
وی افزود: دشــتی با 55هزار هکتار سطح زیر کشت و تولید ۲۱۱ هزار تن 
محصول، قطب دوم کشاورزی استان بوشــهر بعد از شهرستان دشتستان به 

شمار می رود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشــهر ادامه داد: کشاورزی، 

صنعت و گردشگری از ظرفیت های ممتاز شهرستان دشتی است.
وی گفت: ایجاد شهرک تخصصی کشاورزی ، اجرای واحدهای پایین دست 

پتروشیمی و توسعه صنایع معدنی در شهرستان دشتی ضروری است.

تبدیلبوشهربهکارگاهسازندگیبارویکرد
جهادیدولتسیزدهم

استاندار بوشهر گفت: رویکرد جهادی و انقلابی دولت سیزدهم برای شتاب در اجرای 
طرح های توسعه ای و زیرساختی باعث شده تا این استان به کارگاه آبادانی و سازندگی 

تبدیل شود.
به گزارش ایرنا، احمد محمدی زاده  روز جمعه در نشست شورای اداری شهرستان 
دشتی اظهار کرد: شمار زیادی از طرح های مهم عمرانی در این استان که چند سال 

تعطیل بودند با رویکرد انقلابی و جهادی دولت فعال شده است.
وی افزود: در راستای سیاست خدمت بی منت دولت به مردم و منویات رهبر معظم 

انقلاب در این مدت کارهای خوبی در استان بوشهر انجام شده است.
اســتاندار بوشهر یادآور شد: شــتاب در اجرای طرح های عمرانی این استان حاصل 

وحدت، هم افزایی و بهره گیری از همه ظرفیت ها است.
محمدی زاده تصریح کرد: ســد "دشــت پلنگ " مهمترین طرح در دست اجرای 
شهرستان دشتی است که با تامین اعتبار فاینانس 3۲5 میلیون یوان چین سال آینده 

آبگیری خواهد شد.
وی با اشاره به ظرفیت کشاورزی شهرستان دشتی ادامه داد: همچنین بازرگانی در 

"لاور ساحلی" این شهرستان نیز شکل گرفته که باید بیشتر توسعه یابد.
محمدی زاده گفت: ساخت و راه اندازی بازارچه مرزی در شهرستان دشتی منجر به 

رونق اقتصادی و جذب گردشگر خواهد شد.
استاندار بوشهر همچنین در دیدار مستقیم و بی واسطه با ۱5 نفر از شهروندان دشتی 
تصریح کرد: عزم دولت سیزدهم برای خدمت رسانی به مردم جزم است و در دو سال 

اخیر شاهد تلاش شبانه روزی دولت مردان هستیم.
وی با تاکید بر افزایش حجم و کیفیت خدمات رســانی به مردم افزود: ســفرهای 
شهرستانی و دیدارهای مردمی در راستای شناسایی مشکلات و رفع دغدغه های مردم 

است.

تامیناعتبار325میلیونیوانچینبرایسد
»دشتپلنگ«بوشهر

اســتاندار بوشهر گفت: اعتبار فاینانس سد »دشت پلنگ« در شهرستان دشتی این 
استان 3۲5 میلیون یوان چین تامین شده است.

به گزارش ایرنا " احمد محمدی زاده " روز جمعه در حاشــیه بازدید از ســد دشت 
پلنگ اظهار کرد: 85 درصد اعتبار مورد نیاز سد دشت پلنگ توسط تامین کننده مالی 

خارجی و ۱5 درصد توسط کارفرما تامین می  شود.
وی افزود: اکنون پیشرفت فیزیکی سد دشت پلنگ به 37 درصد رسیده و براساس 

برنامه ریزی سال آینده آبگیری خواهد شد.
اســتاندار بوشهر یادآور شــد: با ســاخت و بهره برداری از سد دشت پلنگ، ضمن 
جلوگیری از وقوع سیلاب های ویرانگر، از تخلیه سالانه 7۲ میلیون مترمکعب آب به 

خلیج فارس جلوگیری می شود.
محمدی زاده ادامه داد: باتوجه به خشکســالی های طولانی مدت و اشتغال بخش 
زیادی از مردم شهرســتان دشــتی به امر کشاورزی با آبگیری از سد دشت پلنگ این 
حجــم از آب به صورت برنامه ریزی شــده در اختیار بخش های مختلف قرار خواهد 

گرفت.
وی تصریح کرد: طرح های حوزه آب شامل آب شیرین کن ها ، سدسازی ، بهسازی 
و نوسازی شبکه انتقال در استان بوشهر در دولت سیزدهم با شتاب قابل توجهی انجام 

شده است.
محمدی زاده گفت: تامین آب شــرب مورد نیاز شهرستان دشتی به طور متمرکز و 
سراسر استان از محل خط آبرســانی سراسری کوثر و همچنین تامین آب صنعت از 

اهداف احداث سد دشت پلنگ است.

نرخ ۲ رقمی و بیش از متوســط کشــوریِ بیکاری در هرمزگان 
که ســال ها به عنوان یک شاخص ناخوشایند در سطوح مدیریتی 
رســانه ای و افکار عمومی مطرح بود، اکنون پس از ۲ سال تلاش 
و برنامه ریزی مستمر، مژده تک رقمی شدن آن تا پایان بهار آتی 

مطرح شده است.
»معــاون برنامه ریــزی و هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
هرمزگان، این موضوع را نه وعده ای دست نیافتنی بلکه رویدادی 

در حال تحقق و نزدیک اعلام کرد.«
عادل شــهرزاد روز جمعه در گفت و گــو با خبرنگار ایرنا افزود: 
هم اکنون استان هرمزگان رتبه نخست ایجاد شغل کشور را دارد 
که این دســتاورد توســط مراکز ملی و فرا استانی، راستی آزمایی 

شده است.
وی ادامه داد: در این راستی آزمایی، صحت آمار و داده ها و ایجاد 

اشتغال واقعی حدود ۹8.7 است.
معاون اســتاندار هرمزگان خاطرنشــان کرد: یکی از زمینه های 
ایجاد شــغل، ســامانه رصد اســت که کارفرما و فرد بیکار به آن 
مراجعــه کرده و در حقیقت یکدیگر را در این فضا پیدا می کنند 
که در حوزه ایجاد شغل از طریق سامانه رصد نیز هرمزگان موفق 

به کسب رتبه نخست شده است.
شــهرزاد یکی دیگر از عوامل موفقیت کاهش بیکاری را استفاده 
درســت و حقیقی از منابع و وام بانکی در راســتای اشتغال زایی 

دانست.
وی اضافه کرد: در تصویب و پرداخت تســهیلات تبصره ۱8 نیز 

هرمزگان رتبه دوم کشور را کسب کرده است.

به گفته این مدیر اقتصادی: ســال گذشــته پرونده ۱5 هزار و 
7۴۰ میلیارد ریال تســهیلات بانکی به سال جاری منتقل شد که 
تاکنون متقاضیان برای دریافت ۱۰ هزار میلیارد ریال تســهیلات 
بــه بانک ها معرفی شــدند و چهار هزار میلیارد ریــال وام نیز به 

صورت قطعی پرداخت شده است.معاون برنامه ریزی و هماهنگی 
امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان گفت: با توجه به روند کنونی 
و استمرار برنامه های اشــتغالزایی، بدون شک نرخ بیکاری استان 

هرمزگان تا پایان بهار سال آینده تک رقمی خواهد شد.





عطر شکوفه هایِ اشتغالزاییِ هرمزگان به مشام می رسد

ه کوتا ر  خبا ا

امکانصادراتنفتسفیدِ
بزرگترینپالایشگاهجهاناز

بندرعباسفراهمشد

مدیرعامــل شــرکت نفت ســتاره خلیج فــارس از 
افزایش ۱۰۰ هزار بشــکه ای ظرفیت شیرین ســازی 
انواع فرآورده هــای نفتی خبر داد و گفت: افزایش این 
فرآورده، امکان صــادرات نفت ســفیدِ از بزرگ ترین 
پالایشگاه میعانات گازی جهان در بندرعباس را فراهم 

کرد.
به گزارش روابط عمومی و بین الملل شــرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس، علیرضا جعفرپور روز پنجشــنبه، 
با بیان اینکه با انجام اصلاحات در شــبکه های مبدلی 
واحدهای تصفیه هیدروژنــی نفتا و گازوئیل، ظرفیت 
شیرین سازی این واحدها به ترتیب به ۴۰ و 65 درصد 
افزایش یافت، اظهــار کرد: در مجموع ظرفیت تصفیه 
هیدروژنی این ۲ واحد عملیاتی مهم ۴8 هزار بشــکه 

در روز افزایش یافت.
وی افزود: بــا راه اندازی واحد دوم تصفیه هیدروژنی 
گازوئیــل این پالایشــگاه نیز که به علت مشــکلات 
عدیده ای از جمله کمپرســور گاز گردشــی، شــبکه 
مبدلی و اشــکال در دیگر ادوات کنترلی در سال های 
گذشــته از مدار تولید خارج شده بود، ۴۲ هزار بشکه 
دیگــر به ظرفیت تصفیه هیدروژنــی انواع فرآورده در 
این پالایشگاه اضافه شد.مدیرعامل شرکت نفت ستاره 
خلیج فــارس اضافه کرد: با فراهم شــدن امکان تغییر 
روند عملیاتی واحد شــیرین سازی نفت سفید، امکان 
افزایش خوراک این واحد به میزان طراحی شــده آن 
میســر و از این طریق امکان تصفیه ۱۰ هزار بشــکه 
هیدروژن در روز فراهم شده است.جعفرپور همچنین با 
اشاره به تغییرات فوق و افزایش ۱۰۰ هزار بشکه ای در 
تصفیه و شیرین سازی انواع فرآورده ها در این مجموعه 
بزرگ نفتی ایران اســلامی، افزود: پس از این تغییرات 
امــکان تولید و صادرات نفت ســفید یورو پنج، نیز در 
این پالایشــگاه فراهم شده اســت و به جای صادرات 
اجزای ارزشمند بنزینی که مورد نیاز کشور برای تولید 
بنزین است، صادرات نفت ســفید مازاد بر نیاز کشور 

انجام می شود.

نخستیننمایشگاهتخصصیطلاو

جواهردرقشمگشایشیافت
نخســتین نمایشــگاه تخصصی طلا، جواهر، نقره و 
گوهر سنگ ها )سنگ های قیمتی( روز )پنجشنبه( 
در مرکــز بین المللی نوآوری و نمایشــگاهی قشــم 

یافت. گشایش 
به گزارش ایرنا، این نمایشگاه که در آن گرانبهاترین 
و در عین حــال با ارزشــمندترین مصنوعات فلزی 
فعــالان صنعت طلا، جواهر و زیــورآلات عرضه می 

شود، تا 3۰ دیماه برپاست.
در این نمایشــگاه تخصصی ۱7 شــرکت داخلی از 
استان های مختلف ایران جدیدترین تولیدهای خود 

را عرضه می کنند.
در این نمایشــگاه که با اســتقبال کم نظیر مردم 
قشــم و گردشــگران داخلی و خارجــی ورودی به 
نگیــن خلیج فــارس در حال برگزاری اســت، انواع 
طلا و جواهر، نقره، ســنگ های قیمتی، دکوراسیون 
مختلــف مراکز تولید و عرضه طــلا و جواهر و نقره 
و صنــدوق ایمنی حفظ و نگهــداری طلا، جواهر به 

نمایش گذاشته شده است.
همچنیــن اتحادیه هــا، انجمن ها، تشــکل های 
مربوطــه، مراکز آموزشــی و پژوهشــی و تحقیقاتی 
مربوط به موضوع نمایشــگاه، دســت اندرکاران در 
امر طراحی و دســت اندرکاران در بخش اکتشــاف 
و اســتخراج معادن طلا، نقره، جواهر و ســنگ های 

قیمتی نیز در این نمایشــگاه حضور یافته اند.
از نگاه کارشناســان و دســت اندرکاران برگزاری 

ایــن نمایشــگاه تخصصی، جزیره جهانی قشــم می 
تواند کانونی بــرای نقش  آفرینان اصلی صنعت طلا، 
جواهــرات و گوهرســنگ ها باشــد و برگزاری این 
نمایشــگاه فرصتی گرانبها بــرای رقابت در تولید و 
بازاریابی این محصولات در ســطح کشــور، منطقه 

خلیج فارس و حوزه بین الملل است.
نخســتین نمایشــگاه تخصصی، طلا، جواهر، نقره، 
گوهرســنگ ها )ســنگ های قیمتــی( در منطقه 
آزاد قشــم در فضایی بالغ بر ســه هزار مترمربع از 
ســوی انجمن طلا و جواهر جزیره قشــم و اتحادیه 
تولیدکننــدگان و صادرکنندگان طلا، نقره، جواهر و 

سنگ های قیمتی ایران برپا شده است.
در آیین افتتــاح این نمایشــگاه تخصصی ادریس 
رامــوز معــاون فرهنگــی، اجتماعی و گردشــگری 
ســازمان منطقه آزاد قشــم و نادر بذرافشان رییس 
اتحادیه ســازندگان و فروشــندگان طــلا و جواهر 

داشتند. تهران حضور 
این نمایشــگاه تا 3۰ دیماه از ســاعت ۱6 تا ۲۲ 

آماده بازدید علاقه مندان است.
جزیره قشــم با وســعت یک هزار و 5۰۰ کیلومتر 
مربع از تنگه هرمز به موازات ســاحل جنوبی ایران 
به طول ۱35 کیلومتر و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر 
از توابع اســتان هرمزگان است و 3۰۰ کیلومتر خط 

ساحلی دارد.
شهرستان قشم شــامل جزیره  های قشم، هنگام و 
لارک بــا حدود ۱5۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز 
به موازات ساحل اســتان هرمزگان به طول ۱5۰ و 
عرض میانگیــن ۱۱ کیلومتر در میان آب های خلیج 

فارس گسترده شده است.

استاندار هرمزگان:

 امکان تامین مالی 

پروژه های پیشران استان 

فراهم شود

استاندار هرمزگان در نشست با رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، 
خواســتار ایجاد امکان تامین مالی پروژه های پیشران استان از طریق 

بازار سرمایه شد.
به گــزارش روابط  عمومی اســتانداری هرمزگان، مهدی دوســتی 
شامگاه پنجشــنبه در نشست با مجید عشقی رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار، مزیت نسبی هرمزگان را اقتصاد دریا معرفی و اظهار کرد: 
نخستین مساله ای که در اســتان هرمزگان داریم این است که مزیت 
نسبی کشور یعنی انرژی ارزان قیمت به تمام زنجیره ارزش نمی رسد 
و صنایعی که ابتدای زنجیره ارزش قرار گرفته اند از این مزیت استفاده 

کامل می کنند و مابقی صنایع فعال در پایین دســت نمی توانند از این 
مزایا بهره مند شوند.

وی افزود: وجود این نقیصه موجب شــده کشتی ســازی که صنعت 
پیشران هرمزگان است و برای فعالیت به ورق های فولادی، آلومینیومی، 
رنگ و رزین نیــاز دارد و نیازهایش در حلقه های پایین زنجیره ارزش 
قرار گرفته نتواند از مزیت های نســبی برخوردار شــود و مجبور باشد 

نیازهایش را به قیمت جهانی تامین کند.
اســتاندار هرمزگان، خطرپذیری در اقتصــاد دریا و ترس تاریخی از 
ورود به این حوزه را از دیگر مسائل استان دانست و گفت: اگر نتوانیم 
با ابزارهای مختلف، خطرات در حوزه اقتصاد دریا را پوشش دهیم، این 
حوزه که مورد تاکید مقام معظم رهبری اســت به طور مطلوب فعال  
نخواهد شد از این رو ضرورت دارد در حوزه پوشش ریسک تمهیداتی 
داشــته باشــیم.وی با بیان اینکه تامین انرژی و مواد اولیه، ۲ چالش 
اصلی صنعت فولاد در کشور است عنوان کرد: هرمزگان بستر خوبی در 
تامین سنگ  آهن هماتیت دارد و این ظرفیت از ابتدای دولت تاکنون 
با احتساب واحدهای در دســت اجرا ۱5 برابر شده است که می تواند 

صنعت فولاد را از نگرانی تامین مواد اولیه رهایی دهد.
دوستی با اشاره به بســتر مناسب برای تامین آب صنعت در استان 
تاکید کرد: در ســفر رئیس جمهور به استان عملیات اجرایی نیروگاه 

اتمی پنج هزار مگاواتی ســیریک آغاز خواهد شــد و این یعنی در 
آینده پنج هزار مگاوات برق خواهیم داشــت کــه نیازی به گاز ندارد 
و براســاس آن می توان یک شهرک صنعتی مبتنی بر الکتریسیته در 

استان تعریف کرد.
وی با اشاره به تجربه موفق استان هرمزگان در پروژه های کشاورزی 
بزرگ مقیاس گفت: به دنبال اجرای طرح جدیدی در حوزه میوه های 
گرمســیری هستیم و اگر امکان داشته باشد علاقه مندیم از روش های 

تامین مالی در بورس نیز در این طرح بهره بگیریم.
نماینده عالی دولت در هرمزگان بر لزوم فعال ســازی بازار بهره وری 
انرژی در بورس تاکید کرد و بازار بهره وری را در حال حاضر تنها امکان 
صرفه جویی در مصرف و انتقال مصــرف انرژی حاصل از بهره وری به 

صنایع متقاضی دانست.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار نیز با اســتقبال از پیشنهادات 
اســتاندار هرمزگان اظهار کــرد: گواهی بهره وری انرژی در ســازمان 
بورس تصویب شــده و لازم است وزارت نفت ساز و کار صدور گواهی 
بهره وری را مشــخص کند.مجید عشقی افزود: سازمان بورس و اوراق 
بهادار آمادگی دارد دوره هایی برای نمایندگان بنگاه های اقتصادی در 
اســتان هرمزگان برگزار کند و دوره های مدیریت مالی را به مدارس و 

دانشگاه های استان تسری دهد.
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به گفته مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
فارس، ایجاد ناحیه تخصصی صنایع دســتی شــیراز 
جــزو اولویت های این شــرکت قــرار دارد و مراحل 

اجرایی آن با جدیت در حال پیگیری است.
به منظور استفاده از دیدگاه ها و نظرات کارشناسان، 
متخصصان و صاحب نظران صنایع دستی در طراحی 
ناحیه تخصصی صنایع دســتی شیراز، دومین نشست 
هم اندیشــی با حضــور مســئولان و نمایندگانی از 
ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی، 
اســتانداری فارس، شرکت شــهرک های صنعتیی و 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان و نیز نمایندگان تشــکل های فعــال صنایع 

برگزارشد. استان  دستی 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس در این 
نشست اظهار کرد: با توجه به راهبرد سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران جهت راه اندازی 
شهرک ها و نواحی صنعتی تخصصی در سطح کشور، 
راه اندازی ناحیه صنایع دســتی شیراز نیز در  برنامه 
هدف این شرکت قرارگرفته و بر اساس آن، اقدامات 

فنی و اجرایی را عملیاتی خواهیم کرد.
سیدمســعود عظیمی با بیان اینکه ایجاد این ناحیه 
تخصصی برای نخســین بار در کشور صورت می گیرد، 
افــزود: با توجه به اینکه طراحــی و ایجاد این ناحیه 
صنعتــی، تجربــه ای جدید در احداث شــهرک های 
صنعتــی تخصصی محســوب می شــود، اهتمام خود 
را برای اســتفاده حداکثــری از دیدگاه ها، نظرات و 
تجربیات کارشناســان، متخصصــان و صاحب نظران 
حوزه صنایع دســتی برای راه اندازی ناحیه تخصصی 

بست. به کار خواهیم  هوشمند 
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس با 
اشــاره به کلنگ زنی ناحیه تخصصی صنایع دســتی 
در دور دوم ســفر ریاست محترم جمهوری به استان 
فــارس گفت: فرآیندهای اجرایــی احداث این ناحیه 
تخصصی آغــاز و اقداماتــی نظیر نقشــه  برداری از 

محدوده زمین و انجــام توپوگرافی از زمین با پهباد 
به پایان رسیده است.

عظیمــی ادامه داد: بــا برگزاری نشســت های هم 
اندیشــی با حضور متولیان و ذی نفعان صنایع دستی 
اســتان، ضمن انجام نیازســنجی ها و تعیین رشته ها 
و گروه هــای مرتبط بــا صنایع دســتی، جانمایی و 
ابعاد  منطقه بندی هــا و هرگونــه تصمیم گیــری در 
طراحــی، معماری و شهرک ســازی براســاس خرد 

انجام می شود جمعی 
وی همچنیــن بر ضــرورت  اختصــاص اعتبارات 
ملی و اســتانی برای شتاب بخشــیدن به روند ایجاد 

تاکید کرد. ناحیه تخصصی  این  زیرساخت های 

به گزارش ایســنا و به نقل از روابط عمومی شرکت 
شــرکت های صنعتی اســتان فارس، در این جلســه 
همچنین در خصوص تســریع در فرآیندهای طراحی 
ومعمــاری، تامین زیرســاخت ها و راه اندازی ناحیه 
تخصصی صنایع دســتی، تبادل نظر و تصمیم گیری 
شــد.ایجاد ناحیه تخصصی صنایع دســتی در اراضی 
شمال غرب شیراز و در نزدیکی شرکت نمایشگاه های 
بین المللی فارس به مساحت حدود ۴۰ هکتار از سال 
گذشــته در دستور کار شرکت شــهرک های صنعتی 
فــارس قرار گرفــت و پس از دریافت اســتعلام های 
زیربنایی به تصویب شــورای برنامه ریزی و توســعه 

رسید. استان 

7 اقتصاد

فرمانده انتظامی لارستان:

3۰هزارلیترسوختقاچاق
درلارستانکشفشد

 فرمانده انتظامی لارستان از توقیف یک دستگاه کامیون و کشف 3۰ هزار لیتر 
گازوئیل قاچاق در این شهرستان خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، سرهنگ سیدمحمد یوسفی با اعلام این خبر اظهار 
داشت: مأموران پلیس آگاهی این شهرستان حین کنترل خودروهای عبوری در 
محورهای مواصلاتی به یک دستگاه کامیون مشکوک و آن را برای بررسی بیشتر 

متوقف کردند.
وی افزود: مأموران انتظامی در بازرســی از آن خــودرو 3۰ هزار لیتر گازوئیل 

قاچاق و فاقد هرگونه مجوز قانونی را کشف کردند.
فرمانده انتظامی لارســتان با اشاره به دستگیری یک نفر در این زمینه، تصریح 
کرد: ارزش ســوخت مکشوفه برابر نظر کارشناسان ۱۰ میلیارد ریال برآورد شده 

است.

گشایشنمایشگاهمبلمانمنزلدرشیراز
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس از گشایش نمایشگاه مبلمان 
در بیست هزار مترمربع فضای نمایشگاهی در اختیار تولیدکنندگان سراسر کشور 

خبر داد.
محســن نهاوندی گفت: هدف از برگزاری نمایشگاه های تخصصی پیرامون یک 

عنوان خاص، پاسخ گویی به سلیقه تمام مخاطبان است.
او همچنین افزود: شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس با هدف گذاری های 
انجام شده از ابتدای سال ضمن تخصصی کردن عناوین نمایشگاهی به گسترده تر 

کردن حضور فعالین هر صنف نیز توجه ویژه ای داشته است.
نهاوندی ضمن اشاره به فضای نمایشگاهی آماده شده برای برگزاری هرچه بهتر 
این رویداد بیان داشت که نمایشگاه امسال با توجه به استقبال بسیار عالی غرفه 
داران در فضایی وسیع تر و بزرگ تر از سال های گذشته در حال برگزاری است، به 
نحوی که شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس برای پاسخ به درخواست غرفه 
داران و فراهم کردن امکان حضور همه ی داوطلبین فعال در حوزه صنعت مبلمان 
منزل اقدام به احداث و برپایی ســازه موقت جهت گســترش فضای نمایشگاهی 

خود کرده است.
مدیر عامل نمایشــگاه بین المللی فارس اعلام داشت: نمایشگاه مبلمان منزل 
۱۴۰۲ در فضای بالغ بر بیســت هزار مترمربع نمایشگاهی در قالب ۱5۰ غرفه از 
سراســر مهین عزیزمان ایران میزبان بازدید کنندگان است و الحمدلله با تدابیر 

اندیشیده شده مبلمان و صنایع وابسته با تنوع در یکجا گرد هم آمده است.
نمایشــگاه مبلمان منزل و صنایع وابسته از تاریخ ۲7 دیماه لغایت ۱ بهمن ماه 

از ساعت ۱6 تا ۲۱ میزبان بازدیدکنندگان است.

افزایشپروازتهرانبهلارستانوبالعکس
سرپرســت اداره کل فرودگاه بین المللی لارســتان، از افزایش پرواز تهران به 

لارستان و بالعکس، با هدف تامین نیاز مردم منطقه و جنوب استان، خبر داد.
رفیعی سرپرســت اداره کل فرودگاه بین المللی لارســتان با اشاره به افزایش 
پرواز تهران به لارستان و بالعکس، اظهار کرد: با هدف تامین نیاز مردم منطقه و 
جنوب استان و با پیگیری این اداره کل، پرواز در مسیر تهران - لارستان - تهران 

برقرار شد.
او افزود: این پرواز ها روز های جمعه، یکشــنبه و ســه شنبه در مسیر تهران - 

لارستان - تهران، هر هفته انجام می شود.
گفتنی اســت، با این افزایش، جمع پرواز های لارســتان - تهران به 6 سورتی 

پرواز در هفته رسید.

معاون فرماندار آباده:

برخوردتبعیضآمیزباتخلفدرساختوساز
مسکنملیپذیرفتنینیست

۴ثص3معــاون عمرانی فرمانداری ویژه آباده با اشــاره به روند ســاخت پروژه 
مسکن ملی این شهرستان، گفت: اقدامات تبعض آمیز در برخورد با ساخت وساز 
غیر مجاز در دولت ســیزدهم قابل پذیرش نیست و باید در این خصوص وحدت 

رویه حاکم باشد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، مهدی مرادی روز جمعه پس از بازدید از پروژه فاز یک 
و ۲ ســاخت مســکن ملی آباده، اظهار کرد: شهروند درجه یک و ۲ نداریم، همه 

مردم ولی نعمت مسئولان هستند و باید نگاه برابر به آنها داشته باشیم.
وی اذعان کرد: در این بازدیدها شــاهد برخی تخلفات ســاختمانی و خارج از 

ضوابط بودیم که سبب مشکلات فراوانی برای مردم قانونمند شده است.
معاون فرمانــداری ویژه آباده ادامه داد: پروژه های مســکن ملی باید بصورت 
یکپارچه و هماهنگ ســاخته شوند، بنابراین هر فرد یا مسئولی که در امر مقابله 
با ساخت و ساز غیر مجاز بخصوص در این پروژه ها کوتاهی کرده باید پاسخگوی 
مــردم باشــد.مرادی گفت: ناعدالتــی و ایجاد فضای ۲ قطبی شــکل گرفته در 
ســال های گذشته نارضایتی مردم را در پی داشــته بنابراین در این دولت تاکید 
می شــود تا مســئولان امر با نگاه عادلانه و بدون تبعیض نســبت به پرونده های 

ساخت و ساز غیر مجاز اقدام کنند.
وی یادآور شــد: یکی از موضوعاتی که همواره در جلســات شــورای مسکن 
شهرستان به آن پرداخته شده، نظارت کامل و جامع در نحوه ساخت و ساز پروژه 
های مســکن ملی بوده و اراده مســئولان آباده برای مقابله با ساخت و سازهای 

غیرمجاز جدی است.
معاون هماهنگی امور عمرانی فرمانداری ویژه آباده تاکید کرد: نظارت بر ساخت 
وســازها در همه شهرها باید طبق ضوابط انجام شــود و در این میان مهندسان 
ناظر مکلفند براســاس وظیفه قانونی خود، بر ساختمان هایی که در حال ساخت 
هستند نظارت میدانی داشته باشــند و هرگونه تخطی را بلافاصله به شهرداری 

گزارش دهند تا شهرداری برخورد لازم و قانونی را با آن انجام دهد.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

مرمتقنواتدردستورکاراست
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی انتقال آب به زمین کشــاورزان را 
راهــکاری برای رفــع چالش تغییر اقلیم و تفاوت در پراکنش بارش ها در ســال 
جاری دانست و گفت: با وجود منابع اعتباری و قراردادی که با قرارگاه امام حسن 
مجتبــی)ع( منعقد شــده بحث انتقال آب با لوله و مرمــت و لایروبی قنوات در 

دستورکار این معاونت قرار دارد.



مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس:

راه اندازی ناحیه تخصصی صنایع دستی شیراز در اولویت است

رسیدگی به مشکلات 

۱۱واحد تولیدی و صنعتی 

استان فارس

چهاردهمین  جلسه کمیته  تسهیل و رفع  موانع تولید شرکت 
شهرک های صنعتی فارس در سال ۱۴۰۲ امروز ۲7 دی برگزار 

و به مشکلات ۱۱فعال صنعتی وتولیدی رسیدگی شد.
در این جلســه که به ریاست مدیر عامل و با حضور معاونان و 
مدیران  شــرکت شهرک های صنعتی فارس برگزارشد، مشکلات 
صنعتگران در حوزه های مختلف ساخت وساز، دریافت پایان  کار، 
تجمیع و تفکیک، اقساط معوقه، صدور جواز ساخت، درخواست 

تجمیع، ترهین اســناد و تغییر کاربری، بررسی و رسیدگی شد.
مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس در این جلسه بر 
اهتمام ویژه به منظور رفع مســائل و مشکلات واحدهای صنعتی 
و تولیدی در راســتای دستیابی به رشــد تولید و ایجاد اشتغال 
پایدار خبرداد و گفت: از تمام ظرفیت های قانونی برای کمک به 

صنعتگران استفاده می کنیم.
سیدمسعود عظیمی با بیان اینکه بخشی از مشکلات صنعتگران 
و تولیدکنندگان در ارتباط با سایر دستگاه های اجرایی است، بر 
ضرورت هم گرایی بین مدیــران دولتی و بخش خصوصی تاکید 
کــرد وگفت: با تعامــل و هماهنگی با دســتگاه ها به دنبال رفع 

مشکلات هستیم.
وی بــا بیان اینکه کلید حل مشــکلات اقتصــادی حمایت از 
تولید است، گفت: در این مسیر در کنار صنعتگران قرار داریم تا 
بتوانیم درحد امکان نســبت به حل مشکلات واحدهای صنعتی 

اقدام کنیم.به گزارش ایســنا،  از ابتدای امسال تاکنون ۱۴جلسه 
کمیته  تسهیل و رفع  موانع تولید در  شرکت شهرکهای صنعتی 
فارس برگزار و در این جلســات به مسائل و مشکلات ۱۲۹واحد 

تولیدی و صنعتی رسیدگی شده است.
جلســات کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید در شهرک های 
صنعتی برای رســیدگی به موضوعات و مشکلات سرمایه گذاران 
و متقاضیان سرمایه گذاری در داخل شهرک ها و نواحی صنعتی 

و ارائه خدمات کارشناسی برگزار می شود.
صنعتگران مســتقر در شهرک های صنعتی استان که متقاضی 
طرح مشــکلات در جلســه کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید 

هســتند می توانند با مراجعه به معاونت صنایع کوچک نسبت به 
تکمیل فرم مربوط اقدام کنند.

ارائه پیشــنهاد اصلاح قوانیــن، مقررات، ضوابــط و رویه های 
مرتبط با تولید و خدمات در زمینه های تســهیل امور ســرمایه 
گذاری، بررسی و اتخاذ تصمیم درخصوص حل و فصل مشکلات 
واحدهای صنعتی در راســتای استمرار و ارتقاء تولید و اشتغال، 
بررســی و تصمیم گیــری درخصوص رفع مشــکلات واحدها و 
طرح های صنعتــی وانعکاس موارد تصمیم گیری خارج از حیطه 
وظایف سازمان به ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور، بخشی 

از وظایف این کارگروه به شمار می رود.

بیمه محصولات کشاورزی 

نسخه ای شفابخش یا 

عاملی برای دل زدگی کشاورز

بیمه محصولات کشاورزی، محل جبران خسارات ناشی از خشکسالی 
و تر ســالی اســت اما بخش زیادی از کشاورزان استان فارس دیگر نه 
امیدی به شفای زمین های آبا و اجدادی و نه تمایلی برای بیمه کردن 

دارند.
آمنه ســپهر: مصائب ریز و درشــت فصل زرع بر جماعت کشاورز و 
باغدار پوشــیده نیســت. دهقانِ ســر مزرعه خوب می داند که پس از 
خشکسالی، تر سالی و پس از طوفان نسیم می وزد. این شرایط اقلیمی 
همیشــه ایام بــا روزگار پر از رنجِ جماعتِ زراعت کار همنشــین بوده 
و راه گریزی هم از آن نیســت.اما همیــن دهقانان پرتلاش همواره با 
پیروی از توصیه های کارشناســان بخش کشــاورزی تلاششان بر این 
بوده تا با پرداخــت بهایی به نام بیمه محصولات کشــاورزی، محلی 
برای جبران خسارات ناشــی از خشکسالی و تر سالی در نظر بگیرند.
تا اینجای قصه این آینده نگری خوشــایند و اتفاقی میمون اســت، اما 
از آنجا که در ســال های اخیر دیو خشکســالی بر گلوی کشتزارهای 
استان فارس چنگ انداخته و باید صندوق بیمه محصولات کشاورزی 
نسخه ای شــفا بخش برای درمان ضرر و زیان های ناشی از ترَ سالی و 
خشکسالی باشــد، می بینیم که بخش زیادی از کشاورزان این استان 
دیگــر نه امیدی به شــفای زمین های آبا و اجدادیشــان و نه تمایلی 

برای بیمه کردن زمین هایشــان دارند.رنج خشکی زمین از یک سو و 
وقوع بحران های جوی بی موقع از ســوی دیگر دســت های پینه بسته 
کشاورزان فارس را خالی گذاشته و این قشر زحمتکش را از ادامه کار 

بر سر زمین های کشاورزی مأیوس کرده است.
غرامت بیمه کفاف هزینه های کشاورز را نمی دهد

نصرت الله برومندی یک کشــاورز از روســتای نجف آباد دهستان 
شوراب شهرستان ارسنجان فارس است که 3 سال حق بیمه صندوق 
کشــاورزی را پرداخت کرده اما دیگر تمایلی برای ادامه پرداخت حق 
بیمه ندارد.وی می گوید: در ســال زراعی ۱۴۰۱ برای هر هکتار ۱3۰ 
هزار تومان حق بیمه پرداختم که در زمان پرداخت خسارت، صندوق 
بیمه به وعده خود به درســتی عمل نکرد.این کشــاورز استان فارسی 
که 5۰ هکتار از زمین های زراعی خود را هر ســال به زیر کشت جوی 
دیم می برد، در گفتگو با خبرنگار مهر بیان می کند که ســال گذشته 
صندوق بیمه محصولات کشاورزی به او و دیگر هم محلی هایش بهای 
واقعی خسارت را پرداخت نکرده است.برومندی می افزاید: زمان اعلام 
خسارت و پس از کارشناسی، میزان خسارت در هر هکتار یک میلیون و 
75۰ هزار تومان تخمین زده شد که پس از واریز متوجه شدیم به هر 
کشــاورز در هر هکتار مبلغ یک میلیــون و ۴۰۰ هزار تومان پرداخت 
شده اســت .وی ابراز می کند که پیگیری های او و دیگر کشاورزان این 
منطقه برای گرفتن حق بیمه سال زراعی ۱۴۰۱ هم راه به جایی نبرده 

و هیچ کسی پاسخگوی آنان نبوده است.
این کشــاورز با گلایه از پرداخت نشدن خسارت خشکسالی توسط 
صندوق بیمه کشاورزی در سال زراعی جاری در این منطقه می گوید 
که تا به امروز خسارت خشکسالی به آنان پرداخت نشده و حتی درب 
نمایندگی بیمه نیز بســته و دسترســی به بیمه گذار نیز وجود ندارد.

برومندی با ذکر این نکته که برگ بیمه نامه سال جاری هم از سوی 
نماینده بیمه گذار به آنان تحویل نشــده، اظهار می کند که حتی اگر 
بیمه خســارت آنان را به نرخ مصوب هم پرداخت کند که نمی کند اما 
مبلغ خســارت بیمه صندوق کشــاورزی آن قدر ناچیز است که برای 

جبران سرمایه از دست رفته آنان کافی نیست.
مبلغ پرداختی بیمه جوابگوی هزینه های کاشت هم نیست

یک کشــاورز منطقه لارستان در جنوب استان فارس هم با انتقاد از 
ســاز و کار صندوق بیمه محصولات کشاورزی در استان فارس گفت: 
صندوقی که باید موجب کاهش دغدغه کشــاورزان آسیب پذیر شود، 

تبدیل به دغدغه و چالشی برای زارعان شده است.
حاج محمود می گوید: پرداخت های صندوق بیمه در شــرایط عادی 
قابل قیاس با خســارت وارده به کشــاورزان نیســت و اعداد و ارقام 
پرداختی این صندوق به زراعان آســیب دیده حتی هزینه های کاشت 

محصول را پوشش نمی دهد.
وی می افزاید: کشــاورزان باید از بیمه مزارع این اطمینان را داشته 
باشند که در صورت بروز حوادث منجر به افُت یا کاهش محصول، بیمه 

آسیب وارده را جبران می کند.
بیمه محصولات کشاورزی نسخه ای شفابخش یا عاملی برای 

دل زدگی کشاورز
این کشــاورز بخش جنوبی اســتان فارس بیان می کند: بر اثر بروز 
اتفاقات ناشــی از اختلال در وضعیت جوی، تنها محل تأمین معیشت 
زارعان بخش کشــاورزی از بین می رود و صنــدوق بیمه درصدی از 
هزینه های کاشــت محصول کشــاورزان آن هم با فاصله زمانی زیاد و 
با پیگیری طاقت فرســا از سوی کشــاورزان ماه ها بعد از روال طبیعی 

برداشت محصول غرامت را پرداخت می کند.
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در حالی که دولت ســفت و ســخت جیره بندی نان و تعیین سقف 
فروش در نانوایی ها را تکذیب می کند، نانوایان با نشان دادن پیامک های 
ارسالی از ســامانه ی نانینو اعلام می کنند در وضعیت بغرنجی گرفتار 

شده اند چرا که مجبور به رعایت سقف سهمیه هستند.
زهرا علی اکبــری- نانوایان حالا دیگر تنها اعتــراض کلامی ندارند، 
جمعی از آنان روز ســه شنبه در مقابل اتاق اصناف تهران تجمع کرده 
و به کاهش قابل توجه ســهمیه آرد خود اعتراض داشتد. آنها در این 
تجمع بر این نکته تاکید داشــتند که کاهش سقف سهمیه سبب شده 
است مجبور به کاهش ساعات پخت شوند و در نتیجه با بحرانی جدی 

مواجه گردند.
نشانه هایی از کاهش ساعات پخت نان که البته به کاهش تعداد نان 
عرضه شــده در نانوایی ها نیز منجر می شود، در سطح شهر هویداست. 
صف های طویل نانوایی ها نشان از آن دارد که شرایط دستخوش تغییر 

شده است.
دولت ســیزدهم با هدف ســاماندهی وضعیت آرد و نــان از طریق 
راهکارهای غیرقیمتی، نسبت به راه اندازی سامانه ای ویژه برای نانوایان 
اقدام کرده و در این راســتزا زا یک ســو فروش نــان را تنها از طریق 
کارتخوان های مخصوص نانوایی مجاز دانســته و از سوی دیگر همه ی 

اطلاعات خرید شهروندان را در این سامانه رصد می کند.
نان گران شد

در حالــی که دولت در یک ســال اخیر بارها تاکید کرده اســت که 
قیمت نان افزایش نیافته اما از نیمه تابســتان قیمت نان در بســیاری 
از اســتان ها از جمله تهران گران شده است. دولت اما از واژه متناسب 
ســازی قیمت نان به جای افزایش قیمت اســتفاده کرده و همچنان 
گرانی نان را رد می کند. البته در آبان ماه فرمانداری تهران از بررســی 
افزایــش قیمت نان خبر داده بود. با این حال در روزهای اخیر نانوایان 
به دلیل کاهش سهمیه از یک سو و جریمه سنگین بابت عمل نکردن 

به برخی تعهدات از سوی دیگر با مشکلاتی روبرو شده اند.
صاحب یک نانوایی لواش در تهران که آرد دولتی به قیمت کیسه ای 
۴5 هــزار تومان دریافت می کنــد در گفتگو بــا خبرآنلاین درباره ی 
وضعیت کنونی گفت: دولت می گویدسهمیه بندی نکرده و فروش نان 
آزاد اســت. اگر چنین اتفاقی افتاده چرا به من نانوا می گوید باید یک 

کیسه آزاد را حداقل به ۲3 نفر بفروشی؟
وی با نشــان دادن پیامکی که از سامانه ی نانینو برایش ارسال شده 
بود، تاکید کرد: شــما ببینید این پیامک به این دلیل برای من ارسال 
شــده که به یک مشــتری بیش از ســی نان فروخته ام. خوب وقتی 
مشتری می شنود که ســهمیه بندی در کار نیست طلب می کند بیش 
از ســی نان بخرد. من چه باید بکنم؟ بگویم نمی فروشم، دعوا می شود. 
بفروشــم، جریمه می شوم. وقتی هم که نان را فروختم پیامک هشدار 
می دهند و می نویســند »فروش نامتعارف.« در این پیامک زیر عنوان 
فروش نامتعارف جمله ای با این مضمون درج شده بود که این رفتار بر 

اساس گزارش مردمی و کارشناسی ثبت شده است.
یعقوبی، دیر یک نانوایی تافتون نیز در گفتگو با خبرآنلاین با اشــاره 
به اینکه به دلیل کاهش شــدید سهمیه مجبور است ظهر و بعدازظهر 
نانوایی اش را تعطیل کند، تاکید کرد: وقتی نانوایی من تعطیل شــود، 
مجبورم کم کــم نیرو تعدیل کنم. خیلی از همــکاران ما هم به دلیل 
کاهش ســاعات پخت، عذر یک کارگر را خواسته اند. مگر می شود کار 

نکرد و حقوق داد؟

نانوای دیگری ســخنان همکارانش را تاییدکرد و ادامه داد: صف های 
طویل به دلیل کاهش ساعات پخت و کاهش حجم پخت نان به دلیل 

کم شدن سهمیه آرد است.
نانوایی زیان می فروشد؟

صاحــب یک نانوایی ســنگکی نیز با اعتراض نســبت به عدم واریز 
سهمیه ۴۰ درصدی نانوایان اعتراض کرد و گفت: می گویند برای شما 
سهمیه ۴۰ درصدی واریز می شود اما حتی بیست درصد هم واریز نمی 

کنند، من فقط سهمیه آرد می خواهم تا بتوانم کار کنم .
صاحب یک نانوایی بربری نیز با اعتراض نســبت به اختلالات شدید 
کارتخوان های فروش نان گفت: از ششم دی تا دهم دی کارتخوان من 
قطع بود، هر چه پیگیری کردم وصل نشد و بابت این چهار روز من را 
جریمه کرده اند و ســهمیه من را کاهش دادند. حالا این وسط تکلیف 
من چیســت؟ چطور می توانم نان را بفروشــم؟ وقتی کارتخوان قطع 

است، چرا باید جریمه شوم.
او بــا تاکید بر این که نانوایی زیان تولید می کند، گفت: ما باید هفتاد 
نان بفروشــیم تا دو عدد خامه بخریم، پنجاه تا نان بفروشــیم تا چهار 
تخم مرغ بخریم . وقتی تخم مرغ دانه ای پنج هزار تومان است، زندگی 

من چطور باید بچرخد؟
و باز هم اعتراض به تعیین سقف

اعتراض نانوایان به تعیین سقف فروش نان نیز در بسیاری از نانوایی ها 
اعلام شــد. نانوایان بربری و سنگکی می گفتند اگر بیش از 3 یا چهار 
نان سنگک و بربری به کسی بفروشیم می نویسند فروش نامتعارف. این 

ســقف برای نان لواش و نان تافتون از سوی برخی نانوایان ۱۰ قرص و 
از سوی برخی نانوایان سی قرص نان عنوان شد است.

یکی از نانوایان با اشــاره به اینکه نانوایی ها سه نوع آرد با سه قیمت 
می گیرند، گفت: برخی نانوایی ها هر کیسه ۴5 هزار تومانی و برخی 55 
هزار تومانی و برخی 65۰ هزار تومانی می گیرند اما هر روز به بهانه ای 

سهمیه آرد ۴5 و 55 هزار تومانی را قطع می کنند.
اعتراض نانوایــان برابر اتاق اصناف و بازگو کردن مشکلاتشــان در 
نانوایی هایی که حالا ســاعات پخت شــان را کاهش داده اند در حالی 
ادامه دارد که همچنان مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: دولت 
هیچ دســتورکاری در موضوع آرد و نان و آزادسازی قیمت آن ندارد؛ 
نه ســهیمه بندی نان و نه آزادســازی نان؛ اینها جزو مفروضات طرح 

هوشمندسازی آرد و نان نیست.
محمد جلال، مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: طرح 
هوشمندسازی، اصولا طرح ســهمینه بندی یا کالابرگ نان و مفاهیم 
این چنینی نیســت. پس اگر احیانــاً روایت یا تعبیری در این خصوص 
وجود داشته باشد که برای خرید نان مردم محدودیت وجود دارد، قویا 

این موضوع را رد می کنیم و همچنین فرایندی وجود ندارد.
در تازه ترین اتفاق وزیر جهاد کشــاورزی اعلام کرد: بر اســاس خرد 
جمعی، کار کارشناســی و هماهنگی های صورت گرفته با دولت، نرخ 
خرید تضمینی گندم برای سال زراعی ۱۴۰3-۱۴۰۲ مبلغ ۱7 هزار و 
5۰۰ تومان تصویب و اعلام می شــود. باید دید افزایش قیمت گندم تا 

چه میزان بر بهای فروش نان تاثیر خواهد گذاشت.

بررسی خبر جیره بندی نان؛

بلاتکلیفی در فروش نان حرکتروبهجلووعدهساخت۴میلیونواحد

مسکنباوجودموانعموجود

براساس آمار موجود در سازمان ها حاکمیتی ثبات بر بازار مسکن حاکم شده 
و واحدهای نهضت ملی مسکن در آستانه عرضه به بازار هستند و تا عید نوروز 

۱۴۰3 باید انتظار کاهش قیمت مسکن را داشته باشیم.
به گزارش خبرنگار مهر، مســکن به عنوان مهمترین نیاز اولیه انسان، نقش 
مهمــی در محافظت و امنیت وی دارد و به عنوان یک عنصر تعیین کننده در 
شــکل گیری هویت فردی، روابط اجتماعی و اهداف جمعی وی حائز اهمیت 
اســت که در همین راســتای رهبر معظم انقلاب اسلامی )۱۰ بهمن ماه سال 
۱۴۰۰( فرمودند: آمارهای اقتصادی دهه ی ۹۰ آمارهای اقتصاد کلان کشــور 
حقّاً و انصافاً خرسند کننده نیست، آمار مربوط به رشد تولید ناخالص داخلی، 
آمار مربوط به تشکیل ســرمایه در کشور، آمار مربوط به تورّم، آمار مربوط به 
رشــد نقدینگی؛ اینها خرسندکننده نیست. آمار مربوط به تأمین ماشین آلات 
به هیچ وجه مطلوب نیســت، یا مســکن و امثال اینها. اینها حقایقی است که 
اگر مســئولین می توانســتند وضعیّت را در جهت این آمارها به شکل بهتری 
هدایت کنند، یقیناً وضع اقتصاد کشــور امــروز خیلی بهتر بود. خب، آثار این 
حقایق در زندگی مردم هم نمود پیدا کرده. اینکه درباره ی معیشت مردم اظهار 
نگرانی می کنیم، مربوط به همین چیزها اســت. عامل این مشکلات هم صرفاً 
تحریم نیست؛ البتّه تحریم بلاشــک مؤثرّ بوده امّا صرفاً تحریم نیست؛ بخش 
مهمّی ناشی از برخی تصمیم گیری های غلط یا کم کاری ها و امثال اینها است؛ 

می توانست این جور نباشد.«
براساس تأکیدات مقام معظم رهبری یکی از مهمترین محورهای بیان شده 
وی حول مسئله مســکن عنوان شده است. البته سید ابراهیم رئیسی، رئیس 
جمهور کشورمان نسبت به رهنمودهای مقام معظم رهبری توجه ویژه داشتند 
و در دوره انتخاباتی خود وعده ۴ میلیون مسکن طی ۴ سال در دولت سیزدهم 

را عنوان کرد.
البته به هنگام مطرح این وعده، عده ای از کارشناسان و افراد اصلاح طلب این 
وعده را صرفاً شعار دانستند و اظهار کردند که رئیسی باید وعده انتخاباتی خود 
را پس گیرد اما امروزه با توجه به موانع موجود در این راستا آمار حوزه مسکن 
مطلوب اســت و ثبات به بازار مســکن حاکم شــد زیرا دولت سیزدهم مسیر 

تعهدات خود را تا حدودی طی کرده است.
کاهش قیمت مسکن تا نوروز ۱۴۰3

داوود بیگی نژاد نایب رئیس اول اتحادیه املاک تهران در گفت وگو با خبرنگار 
مهر در خصوص وضعیت معاملاتی مســکن در مناطق ۲۲ گانه تهران، گفت: 
بازار مسکن در یکی از عمیق ترین رکودهای خود به سرمی برد به طوری که در 
ســامانه املاک و مستغلات، معاملات در آبان ماه امسال 3 هزار و 6۰۰ قرارداد 
بود. حداقل تعداد قراردادی که نشــان دهنده خروج بازار مسکن از رکود است 

باید حداقل ۱۰ هزار قرارداد باشد.
نایب رئیس اول اتحادیه امــلاک تهران در ادامه تاکید کرد: حجم معاملات 
به نســبت مشابه سال گذشته )۱۴۰۱( حدود 5۰ درصد کاهش یافته است و 
هفته گذشته تحرکات قیمتی که در بازار مسکن رخ داد نشان می دهد تا نوروز 

۱۴۰3 با کاهش قیمت در این بازار مواجه خواهیم شد.
این مسؤول خاطرنشان کرد: متقاضیان بازار مسکن هم اکنون با وجود رکود 

در خرید و فروش به دنبال رهن و اجاره هستند.
ثبات در بازار مسکن حاکم شد

باید توجه داشت علاوه بر پیش بینی نایب رئیس اتحادیه در خصوص کاهش 
قیمت مسکن بانک مرکزی نیز این کاهش قیمت را تأیید کرده است. متوسط 
قیمــت یک متر مربع بنای واحد مســکونی در اســتان »تهــران« در آذرماه 
ســال جاری 7۴ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان معامله شــده است و نسبت به ماه 

گذشته ۲.۲ درصد روند کاهشی در پیش داشته است.
البته روند نزولی در آذر ماه امسال در ادامه روند نزولی در تیرماه سال جاری 
بوده که ادامه این روند موجب ثبات آرامش در بازار معاملات مســکن استان 
»تهران« شده است. طی ماه های اخیر بر اساس اجرای برنامه ریزی های وزارت 
راه و شهرســازی و دولت مردان در خصوص ســاخت و عرضه مسکن در بازار 

است.
حجم معاملات مســکن در شهر تهران نسبت به ماه قبل معادل ۱.۲ درصد 
کاهش نشــان می دهد و از مجموع ۲۲ منطقه شــهر تهران، ۱۴ منطقه رشد 
قیمتی ماهانه منفــی را تجربه نموده اند. این وضعیت می تواند نشــانگر بروز 

افت های شدیدتر قیمت مسکن در ماه های آتی باشد.
به گزارش مهر، ساخت چهار میلیون مسکن طی چهار سال، از محوری ترین 
وعده های دولت سیزدهم بود؛ وعده ای که پس از گذشت دو سال با موانع بزرگ 
و کوچک متعددی مواجه است. موانعی از جمله امتناع بانک ها از پرداخت وام 
نهضت ملی مســکن، مشکل تأمین زمین و همچنین آورده متقاضیان این ابر 

پروژه مسکنی را با چالش مواجه کرده است.

دیدارحکمرانایالتسندپاکستانبااستاندار
سیستانوبلوچستان

محمــد کامران خان تســوری، حکمران ایالت ســند جمهوری اســلامی 
پاکستان در حاشــیه برگزاری نمایشگاه بین المللی صادرات به پاکستان در 

چابهار با دکتر محمد کرمی، استاندار سیستان و بلوچستان دیدار کرد.
به گزارش ایسنا، به نقل استانداری، مهدی ضیغمی معاون وزیر صمت هم 
گفت: وظیفه اصلی ســازمان توسعه تجارت تسهیل صادرات است و در بحث 
برگزاری نمایشگاه های تخصصی در مناطق مرزی، برای صادرات به پاکستان 

برنامه ویژه داریم.
وی ادامه داد: در حال حاضر تجارت بین ایران و پاکســتان ۲ میلیارد دلار 
اســت که در تفاهم نامه های انجام شده این عدد به پنج میلیارددلار افزایش 

پیدا می کند و برای تحقق این هدف سند تدوین شده  است.
وی افزود: پس از انعقاد تفاهم نامه با پاکســتان درباره تجارت آزاد اقدامات 
خوبی انجام می شــود. هم چنین در ســال جاری تجارت آزاد با سوریه منعقد 
شد و برقرار تجارت آزاد با اتحادیه اوراسیا و ونزوئلا برنامه های بعدی سازمان 
توسعه تجارت است و امیدوارم با عزمی که وجود دارد به سرعت این اهداف 

محقق شوند.
گفتنی اســت؛ در این دیدار در خصوص همکاری های دوجانبه دو کشــور 

خصوصاً در زمینه های اقتصادی گفتگو و تبادل نظر انجام شد.

معاون وزیر صمت مطرح کرد؛

افزایش درآمد دولت 

از راه شناسایی معادن 

جدید و اکتشاف ذخایر 

معدنی بزرگ

رئیس ســازمان زمین شناسی و اکتشــافات معدنی کشور با اشاره نقش 
حقوق دولتی معادن در ایجاد درآمد پایدار و توســعه بخش معدن کشور، 
گفت: اجرای برنامه های گسترده اکتشافی و افزایش تعداد معادن، تنها راه 

مولدسازی و افزایش درآمدی دولت است.
به گزارش ســازمان زمین شناسی و اکتشــافات معدنی کشور، علیرضا 

شــهیدی اظهار کرد: با توجه به وابستگی حقوق دولتی معادن به معادن 
بزرگ و انگشــت شمار کشور که تامین کننده بیش از 8۰ درصد درآمد در 
بحث حقوق دولتی هستند، کاهش ذخیره این معادن طی سال های آتی 
موجب بروز اختلال در روند توســعه بخش معدن و دریافت حقوق دولتی 
معادن به عنوان یکی از منابع درآمدی دولت خواهد شد که در این راستا 
برنامه ریزی و اجرای طرح های بزرگ اکتشاف جاکمیتی ضروری و حیاتی 
خواهد بود.وی با بیان این که معادن بزرگ و بعضا" در کلاس جهانی ایران، 
انگشت شمار است؛ افزود: این محدودیت صرفا" به جهت عدم استفاده از 
ظرفیت های تخصصی حوزه زمین شناسی و اکتشاف و همچنین نبود نگاه 
توسعه ای در بخش اکتشــاف و معدنکاری توسط برنامه ریزان کشور طی 

سال های اخیر بوده  است.
معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامــه داد: تداوم این روند موجب 
بروز محدودیت هایی در حوزه تامین منابع معدنی حیاتی مورد نیاز کشور 
و همچنین کاهش سطح درآمد دولت از محل حقوق دولتی معادن خواهد 
شد که این موضوع ارتباط مســتقیمی با کشف دخایر بزرگ و ارزشمند 

معدنی خواهد داشت.

شهیدی، با اشاره به توافقنامه سه جانبه بخش معدن کشور که توسط 
سازمان زمین شناســی و اکتشافات معدنی کشور، معاونت معادن و فرآوری 
مواد وزارت صنعت، معدن و تجارت و همچنین سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران)ایمیدرو( به اجرا درآمده، خاطرنشــان کرد: 
این توافقنامه راه مناسبی جهت ایجاد تحول و شفافیت در حوزه اکتشاف 
و معدنکاری کشــور بوده  که در صورت بهبود وضعیت پشتیبانی و تامین 
منابع مالی نظام برنامه ریزی کشــور و اســتفاده مناســب از ظرفیت های 
فنی-تخصصی مجموعه های دانش بنیان، دانشگاه ها و مهندسان مشاور با 
محوریت سازمان زمین شناســی و اکتشافات معدنی کشور می توان شاهد 
تحــول و بهبود وضعیت در حــوزه تولید اطلاعات پایه مناســب و مورد 
نیاز فعالیت های معدنکاری، عمرانی و زیرســاختی در کشور باشیم.رئیس 
سازمان زمین شناسی و اکتشــافات معدنی کشور تصریح کرد: با توجه به 
خاستگاه 7 درصدی ذخایرمعدنی جهان در جمهوری اسلامی ایران، تغییر 
نگاه دولتمــردان و برنامه ریزان به مقوله اکتشــافات حاکمیتی و افزایش 
ســرمایه گذاری دولت در این حوزه جهت توسعه مناسب بخش معدن و 

همچنین افزایش سطح درآمدی دولت ضروری خواهد بود.

بر اساس اطلاعاتی که سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی در اختیار ایسنا قرار داده، تا سوم دی امسال، ۱۰۱8 
واحد راکد احیا شــده و علت توقف فعالیت 5۰ درصد واحدها 

نیز کمبود نقدینگی عنوان شده است.
به گزارش ایسنا، تا ســوم دی ماه سال جاری، ۱۰۱8 واحد 
راکد احیا که 7۰5 واحد داخل شــهرک های صنعتی و 3۱3 
واحد خارج شــهرک ها بوده اســت. همچنین بــا احیای این 
واحدها در ســال جاری ۱۹ هزار ۴5۴ اشــتغال ایجاد شده و 
میزان سرمایه گذاری برای احیای این واحدها نیز بیش از ۱6 

هزار میلیارد تومان بوده است.
همچنین بر اساس این آمار، از بین واحدهای احیا شده، 5۰ 
درصد از واحدهای غیرفعال مشکل کمبود نقدینگی، ۱6 درصد 
مشکل نبود تقاضا و بازار، سه درصد مشکلات زیرساختی، سه 
درصد اختلاف با شــرکا، دو درصد مشکل تامین، یک درصد 
مشــکل تامین ماشین آلات و یک درصد مشکلات حقوقی را 

دلیل توقف فعالیت خود اعلام کرده اند.
بیشــترین واحدهای احیا شده به ترتیب در تهران، فارس و 
مرکزی بوده که به ترتیب ۱۴7، 83 و 66 واحد در آن ها احیا 
شده، اما در بوشهر، خراسان شمالی و کهگیلویه و بویر احمد 

در سال جاری فقط هشت، ۹ و ۱۱ واحد احیا شده است.
در این میان از بین این ۱۰۱8 واحد احیا شده در این مدت، 
۲3 درصد واحدها در حوزه صنایع فلزی، ۲۰ درصد در حوزه 
صنایع شیمیایی و ۲۰ درصد در حوزه صنایع کانی غیرفلزی 
بوده که بیشــترین واحدهای احیا شــده را به خود اختصاص 

داده اند.
همچنین ۱۹ درصد واحدهای احیا شــده در حوزه صنایع 
غذایــی، دارویی و بهداشــتی، هفت درصــد در حوزه صنایع 
ســلولزی، ۹ درصد در بخش خدمات، چهار درصد در بخش 
صنایع نســاجی و دو درصد در بخش برق و الکترونیک فعال 

هستند.
بر اســاس این آمار از اول امســال تا سوم دی ماه، ظرفیت 
فعالیــت ۱883 واحد نیز از زیر 5۰ درصد به بالای 5۰ درصد 

افزایش یافته است.
گفتنی است؛ طبق اعلام رئیس پیشین هیأت مدیره سازمان 
صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی ایران، برنامه ریزی این 
سازمان احیای ۲۰۰۰ واحد راکد تولیدی در سال جاری است 
و سال گذشته بیش از ۱75۰ واحد راکد تولیدی حوزه صنعت 
در کشــور به چرخه تولید بازگشــته است. همچنین در سال 

گذشــته ۲7۰۰ واحد تولیدی که زیر 5۰ درصد ظرفیت خود 
کار می کردند به بالای 5۰ درصد رسیده اند.

ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی ایران چند 
ســالی اســت که احیای واحدهای راکد را در دستور کار قرار 
داده و سال گذشته نیز برای برای احیای ۱۹87 واحد تولیدی 
راکد در شهرک ها و نواحی صنعتی کشور هدف گذاری و پیش 
بینی شــده که با احیای این تعداد واحد برای 35 هزار و 766 
نفر شغل ایجاد شود. همچنین برای احیا ۴۰۰ واحد تولیدی 
راکد در خارج از شــهرک ها و نواحی صنعتی نیز برنامه ریزی 
شــده بود.نتیجه طرح پایش واحدهای صنعتی غیرفعال کل 
کشــور در سال گذشته نشــان می دهد ۱۲ هزار و 67 واحد 
راکد، شامل 68۱۴ واحد در داخل شهرک ها و نواحی صنعتی 
و 5۲53 واحد در خارج از آن ها شناســایی شــد. از مجموع 
واحدهای صنعتی راکد شناســایی شــده 6۲ درصد از طریق 
شیوه های فنی بازفعال سازی، امکان راه اندازی مجدد دارند که 
در صورت تحقق آن، بیش از ۱67 هزار فرصت شــغلی جدید 

ایجاد خواهد شد.
البته طبق گفته  اخیر وزیر صمت، در حال حاضر نزدیک به 

۹۰۰۰ طرح صنعتی و واحد راکد در کشور وجود دارد.

احیای بیش از ۱۰۰۰ واحد صنعتی راکد؛

کمبود نقدینگی، مشکل ۵۰ درصد واحدها


